
ŠTEV. 45 

PTUJ, dne 23. novembra 1962f CENA 20 DIM Lemi^k X V . 

!)'PBdn!K Mrsfa i»ai9 l a n rftnite-
nim lm«nom od 24 nov da
lje na predlog Obi^inskih odborov 
SZDL Ptuj in Ormož - Izdaja 
»Tednik« zavod s samostojnim fi-
nansiranjem. — Oagovomi ured
nik: Anton Bauman — Ure<hHStvo 
in uprava Ptuj, Lackova 8. — Te
lefon 156, čekovni ra^un pri Na
rodni banki Ptuj št. 604-19-1-206 
— Tiska časopisno podjetje »Ma
riborski tisk« — Rokopisov ne 
vračanv). — Celoletna naročnina 
za tuzemstvo 1000 din. za inozem-

Mladinski problemi 
pred širokim forumom 

Konference Ljudske mladine 
ptujske občine se je kljub slabim 
vremenskim pogojem udeležilo 
okrog 90 delegatov, ki so zastopa
li preko 4.000 članov Ljudske 
mladine. Konference so se razen 
delegatov udeležili: član CK ZKJ 
dr. Jože Potrč, predsednik OK 
LMS Maribor Slavko Ožbolt, 
predstavniki družbeno političnih 
organizacij ptujske občine, pred
stavniki občinskega komiteja LMS 
Ravne na Koroškem in Varaždin. 
V imenu pripadnikov JT,A je kon
ferenci prisostvovala delegacija 
pod vodstvom majorja Ignjato-
viča. 

Predsednik občinskega komite
ja LMS Ptuj je v uvodnem refe
ratu nakazal nekatere najvažnej
še probleme in naloge Ljudske 
mladine v ptujski občini. V začet
ku je na kratko prikazal stanje 
gospodarstva v komuni ter posa
mezne probleme, ki so se pri tem 
pojavljali, predvsem pa doseganje 
proizvodnje in delitve dohodka. 
Nadalje je nakazal nekatere ka
drovske probleme v ptujski obči
ni in poudaril, da je od uspešne 
rešitve tega problema mnogo od
visno ostalo reševanje problemov 
v komuni. 

Mladina in osnovne šole 
v drugem delu referata so bili 

nakazani problemi dela z mladino 
na osnovnih šolah. Razna nasprot
ja, ki so med nekaterimi učitelji 
na šolah, negativno vplivajo na 
učni uspeh in vzgojni proces. 
Mladi učitelji bodo morali posve
čati več pozornosti in časa nadalj
njemu izpopolnjevanju, pri tem 
pa jih ne bi smelo ovirati šolsko 
delo, niti delo z mladino. Ugotov
ljeno je bilo, da delo mladine na 
osnovnih šolah ni tako zaživelo, 
tn da so na mnogih .Soiah prepu
stili skrb za mladinsko organiza
cijo samo posameznim učiteljem. 
S tem ni rečeno, da ti niso dobro 
delali, temveč to, da je za delo z 
mladinskim aktivom potrebno več 
pomoči s strani celotnega učitelj
skega kolektiva, predvsem pa tis
tih, ki poučujejo v osmem razre
du, da ne omenjamo mlajših uči
teljev, ki so se sicer v glavnem • 
dobro vključili v delo na vasi, 
premalo pa delajo z člani aktiva 
LMS na šoli. 

\n v stroJcovnlh šolah? 
Nadalje je v referatu obra\'Tia-

van problem vključevanja mladi
ne po končani osnovnf šoli v šole i 
druge stopnje in v proizvodnjo. 
Pri tem delu so aktivi LMS po
kazali vse premalo prizadevnosti 
in je skrb za vključevanje mladi
ne v nadaljnje šolanje, uk in pro
izvodnjo bila v glavnem prepu
ščena poklicni svetovalnici. Po
klicno prosvetljevanje je bilo v 
preteklem letu v glavnem orien
tirano na podeželje, kjer je ugo
tovljeno, da mladina premalo po
zna razne poklice in možnosti na
daljnjega šolanja, saj se večina ' 
odloči za poklic avtomehanika pri ! 
moških ali poklic šivilje ali tr
govke pri ženski mladini V zve- j 
zi s tem je bilo postavljeno vpra
šanje zaposlitve tiste mladine, ki 
nima možnosti vključitve v na
daljnje šolanje ali uk, saj so taki 
mladinci navadno v teh letih še 
slabo razviti in niso sposobni za 
težje fizično delo. Po mnenju 
mladine izvirat od tu mnogokrat 
mladinsko prestopništvo in delo-
mrzništvo. Mladinska organizaci
ja pa je pri tem mnogokrat ne
močna in tem ljudem ne more 
pomagati. Za reševanje tega pro
blema bodo morali posvetiti več 
pozornosti vsi merodajni učitelji. 

Končane šole in možnosti 
zaposHtve 

v naslednjem delu referata je 
bil obdelan problem dela mladine 
na strokovnih šolah. Omenjen je 
bil med drugim tudi problem ad
ministrativne šole v Ptuju, in se 
mladina upravičeno sprašuje, ali 
je šola v tem.smislu še potrebna, 
saj je razvidno, da nekateri ab
solventi (10) te šole še sedaj niso 
dobili zaposlitve. Prav tako so bi
le dane kritične pripombe na ra
čun počitniške prakse dijakov 
raznih strokovnih šol, ki takrat 
delajo vse drugo, samo tistega ne, 
kar so se v šoli učili, in da od ; 
prakse v mnogih primerih nimajo 
nič niti mladinci niti delodajalec, 
še manj pa šola. »Pri kadru, ki ^ 
konča strokovne šole. se mnogo-
krat vprašamo, ali smo jih dovolj ' ] 

usposobili za življenje in jim da
li znanje, da se lahko uspešno 
spoprimejo s problemi, ki jih ča
kajo na delovnem mestu,« je za
pisano v referatu. Da bi bilo to 
znanje popolnejše, je potrebno, 
da šola pri mladini razvija zavest 
o potrebi aktivnega sodelovanja v 
družbenem življenju in družbe
nem samoupravljanju. Vprašanja 
dijaške samouprave je potrebno 
dobro proučiti in dati mladini vse 
možnosti, da se uveljavlja, pri 
tem pa ji je potrebna pomoč sta
rejših. 

Mladina prav tako ni zadovolj
na s štipendiranjem, ki ne more 
biti dobro vse do takrat, dokler 
se ne bo štipendiralo na osnovi 
programa potreb kadrov v občini. 
Mladina na šolah pa bi lahko da
la menje o tem, kdo živi v težjih 
pogojih in je štipendije najbolj 
potreben. S tem, da bo mladina o 
tem več razpravljala in pomagala 
komisijam za podeljevanje šti
pendij, bo štipendiranje bolj re
alno, štipendije pa bodo dobili 
tisti, ki jo najbolj potrebujejo. 

V referatu je bilo načeto tudi 
vprašanje dijaškega doma m ne
kateri drugi življenjski problemi 
dijakov. 

V referatu so bila obdelana v 
glavnem vsa vprašanja v zvezi s 
šolstvom v komuni. Glede posa
meznih vprašanj so dam pred
logi oziroma stališča mladine, ki 
bodo posredovana merodajnim fo
rumom v nadaljno razpravo in 
odločitev. 

Pohvale pa tudi kritika 
Živahna razprava, v katero je 

poseglo lepo število delegatov, je 
kritično ocenila dosedanje delo 
mladine v občini. Kot poročilo in 
referat, ki sta zelo samokritično, 
morda celo nekoliko preveč ob
delala vprašanje uspehov in 
dela Ljudske mladine v ob
čini, so tudi diskutanti dali 
mnoge predloge za izboljšanje de
la mladine na šolah, terenih, pro
izvodnji, na vasi in vsepovsod 
tam, kjer živi mladina. 

Mladinske ure na srednjih šo
lah se morajo vzporedno z ostali
mi oblikami dela mladine še na
dalje razvijati, da se bodo lahko 
vsi mladi ljudje dobro seznanili 
z našim družbenim sistemom ter 
lažje posegali v razprave, pred
vsem v organih samoupravljanja. 
Vprašanje dela posebnih mladin
skih organizacij počitniške zveze, 
zveze tabornikov, klubov OZN in 

drugih se mora temeljito pregle
dati in mladini v njih pomagati. 
Prav tako je bilo v razpravi go
vora v načinu sprejemanja v 
SZDL in druge množične organi
zacije. Sprejemi ne ustrezajo in 
zato mladina v teh organizacijah 
ne dela tako, kot bi lahko, saj ni 
niti seznanjena z osnovnimi nalo
gami, ki jih ima organizacija. 

Kultumo-prosvetno delo 
Pri kulturno prosvetnem delu 

je potrebna večja koordinacija in 
ne bi smeli gledati samo na kvan
titeto, temveč tudi na kvaliteto 
kulturnih programov. V zvezi s 
tem je ponovno bila nakazana po
treba po ustanovitvi kluba, v ka
terem ne bi imela mesta samo 
mladina, ampak tudi starejši. 
Mladina pa bi pri tem morala 
imeti svoje mesto, imela pa bi 
obenem prostor, kjer bi se lahko 
sestajala in razvijala svojo aktiv
nost. 

Skoraj v vsakem kraju so pro
stori (dvorane ali pa kakšne so
be), vendar so v večih primerih 
nasprotja med organizacijami in 
društvi, ter se ne dela na tem, da 
bi lahko vsi enakopravno koristili 
tisto, kar je že v vasi, in bi pri 
vzdrže\'anju prostorov sodelova
le potem tudi vse organizaci
je. Nadalje je bilo postavljeno 
vprašanje kluba v Ptuju, o kate
rem je bilo že mnogo govora na 
zadnji konferenci mladine. Prav 
tako vprašanje brezalkoholne re
stavracije, ki jo je mladina po 
otvoritvi hotela pričakovala v se
danjih prostorih kavai-ne in ki je 
v. Ptuju nujno potrebna. Mladina 
s tem v zvezi misli, da v Ptuju 
ni potrebno toliko gostiln in da 
se kavarna lahko brez gospodar
ske škode preuredi v ta namen. 

Samovzgoja članstva Ljudske 
mladine je v Ptuju precej otežko-
čena, saj ni potrebnih knjižnic, 
kjer bi se lahko dobila literatura 
za tak študij, obstoječe knjižnice 
pa so že nekoliko zastarele in ni
majo dovolj primerne literature. 

Dr. Jože Potrč pohvalil 
mladino 

V razpravi je sodeloval tudi dr. 
Jože Potrč, ki je poudaril, da je 
Ljudska mladina vzgojna organi
zacija in da na to pri delu ne 
smemo pozabiti in moramo to 
vedno upoštevati. O dejavnosti 
Ljudske mladine v občini se je 
pohvalno izrazil in poudaril, da 

si pri deln ne smemo delati pre
velikih iluzij in tako kritično gle
dati na delo, ki je bilo opravlje
no. V širši razpravi je podal od
govore na rrmoga vprašanja, ki so 
bila nakazana v poročilih, refera
tu in razpravi delegatov. Mladina 
naj še nadalje krepi in razvija 
socialistične odnose med ljudmi, 
ker to lahko mnogo pripomore k 
večjim uspehom ne samo pri delu 
organizacije, temveč tudi v proiz
vodnji in vsepovsod tam, kjer se 
ljudje uveljavljajo. 

Tudi mkidliKi na| pomaga 
f ^ e v o t i skupne 

probleme 
v nadaljnji razpravi je sode

loval tudi predsednik občinskega 
odbora SZDL tov. Branko Gorjup, 
ki je poudaril pomen sodelovanja 
in skupnega dela vseh organiza
cij, pri reševanju približnih ali 
enakih problemov, kot so vsebina 
dela organizacij. ustanavljanje 
družbenih centrov itd. V sedanjih 
pogojih pa se mnogokrat tudi sa
ma mladina med sabo ločuje po 
tem, v katerem društvu ali orga
nizaciji dela. da ne govorimo o 
odnosih med nekaterimi društvi 
in organizacijami do drugih druš
tev. Dokler se ne bo našla pri 
tem delu neka skupna pot, bo 
delo otežkočeno in ni pričakovati 
kakih večjih uspehov pri reševa
nju teh problemov, saj bo iz sred
stev ljudskega odbora težko dobi
ti potrebna sredstva, ker so v na
ši komuni, ki se smatra za sred
nje razvito, mnogi problemi in 
pomanjkanje sredstev predvsem 
za prosveto, zdravstveno in dru
go dejavnost. 

Predsednik OK LMS za okraj 
Maribor je v svoji razpravi pou
daril, da mladina mora glede 
vseh vprašanj, ki so v komuni, 
delovnem kolektivu in drugod, 
zavzeti svoje stališče in ga ne 
glede na to, ali je pravilno ali ni, 
dati v razpravo ustreznemu foru
mu. S tem se bo videlo, da mla
dina nekaj dela in se bo lažje 
afirmirala pri reševanju proble
mov, ki nastajajo pri graditvi na
šega družbenega sistema. 

Konferenco so pozdravili pred
stavniki JLA. občinskega komite
ja NOH Varaždin in občinskega 
komiteja LMS Ravne. 

Konferenca je zavzela glede 
vseh vprašanj, o katerih se je 
razpravljalo, določena stališča, ki 
jih bo posredovala vsem aktivom 
LMS. Izvoljeni so bili nov občinski 
komite LMS, revizijska komisija 
in dva delegata za V I I kongres 
Ljudske mladine Jugoslavije. 

Redna letna konferenca organi
zacije Ljudske mladine za občino 
Ptuj je bila uspešna in dobra os
nova nadaljnjemu delu in razvo
ju organizacije v občini. 

Z. F. 

Program 
P R O S L A V E D N E \ A R E P l ^ L I K E , KI JO PRIREJA 
OBČINSKI SVET S V O B O D IN P R O S V E T N I H DRUŠTEV 
28. N O V E M B R A 1962 O B 19. URI V K I N O DVORAJVI 

V PTUJU 

1. Himna — igra godba na pihala 
2. Gk>vor 
3. Rado Simoniti: Naše gorice 

Rado Simoniti: Na Krasu — poje basist Aleksander 
Kovač, član Opere v Mariboru 

L Marija Drnovšek: Obroč — recitira Marjan Bačko, 
član S N G Maribor 

5. Marjan Kozina: Pomlad 
Marjan Kozina: Maj — poje Nada ZrimŠek. sopra-

nistka Opere v Mariboru 
6. Cene Vipotnik: Pesem svitanica — recitira Marjan 

Bačko, član S N G Maribor 
7. France Marolt: Sovdaški boben 

Peter Lipar: Partizanov© slovo — pojejo združeni 
moški zbori 

8. Tone Pavček: Za 29. november — recitira Marjan 
Bačko, član S N G Maribor 

9. Radovan Gobec: Zdravica svobodi 
Nikola Hercigonja: Jugoslavija — pojejo združeni 

mešani zt>ori s spremljavo godbe na pihala 
Napovedovalec: Marjan Bačko 
Klavirska spremljava: Jeni Srebot-Komarjeva 
Skupne zbore dirigira Branko Rajšter 

Proslava je namenjena starejšim državljanom, šolska 
mladina bo imela svoje interne proslave. Izvzeta je mla

dina srednjih šol 

Večer srbskih kniiževnikov v Ptuju 
Obveščamo kulturno javnost 

Ptuja in okolice, da bodo v po
nedeljek, 26. nov., ob 20. uri re
citirali v ptujskem gledališču 
svoja dela KNJIŽEVNIKI IZ SR
BIJE: DESANKA MAKSIMOVIC. 
CEDOMIR MINDEROVIC, ERIH 

KOS, ANTONIJE ISAKOVIC, N I 
KOLA DRENOVAC, SLAVKO 
VUKOSAVLJEVIC in ESAD ME-
KULI. Priporočamo čim Številnej
ši obisk tega pomembnega kul
turnega dogodka. Vstop prost! 

ODtinska konitrenta 
SZDL bo 3. XII. 

Nedavno je občinski odbor 
SZDL občine Ormož na svoji seji 
razpravljal o pripravah na občin
sko konferenco SZDL, ki bo 5. 
decembra v prostorih delavske 
menze »Abonent« v Ormožu. Na 
seji so razpravljali o predlogih 
novih kadrov za občinski odbor 
SZDL. Nadalje so se pogovorili, 
kaj vse naj vsebuje poročilo za 
občinsko konferenco SZDL. ki ga 
bodo razposlali že pred konferen
co delegatom. Poročilo mora biti 
odraz celotnega gospodarsko-poli-
tičnega stanja v občini in mora 
prikazati jasno perspektivo hitrej
šega reševanja tekočih problemov 
in gibanje gospodarstva v občini 

V ponedeljek ob 8. uri bo za
sedanje plenuma občinskega od
bora SZDL občme Ormož, ki ima 
namen analizirati vsebino koi.fe-
renc krajevnih organizacij SZDL 
in dati pobudo za bodoče delo, 
nazadnje pa bodo na plenumu še 
razpravljali vrsto tekočih odprtih 
vprašanj, ki jih sam izvršni odbor 
ne more rešiti. Plenuma se bodo 
poleg članov občinskega odbora 

SZDL udeležili tudi predsedniki 
krajevnih organizacij SZDL. Po
seben poudarek bo na ugotavlja
nju vzrokov, zakaj ni mogoče do
seči v organizacij ih SZDL takš
nih uspehov, ki bi hitreje vplivali 
na ekonomsko krepitev občine in 
na odpravo vseh tistih težav in 
ovir. ki onemogočajo izboljšanje 
gospodarskih razmer in ki vpli
vajo na prepočasen dvig življenj
ske ravni. 

Nadalje bodo na plenumu re
ševali vrsto načetih vprašanj, 
predvsem o večji vlogi članov 
SZDL pri reševanju problemov, 
kar v bodoče ne bi smelo več slo
neti samo na odboru. 

Občinske konfrence SZDL bi 
se naj udeležilo 110 delegatov, ali 
skupno s člani občinskega odbora 
SZDL 167 ljudi. 

TE DN! PO SVETU 

Pretekli torek bo brez dvoma 
zapisan v zgodovini s posebnimi 
črkami, saj je veselo presenetil 
črnogledo javno mnenje. Ameri
ška vlada je sporočila, da je usta
vila blokado Kube. Ob istem ča
su je iz Pekinga prišla novica, 
da bo tudi Kitajska ustavila ogenj 
na indijski meji in da predlaga 
pogajanja o obmejnem sporu. 

• MIR NAD KARIBI* 
• V zadnjih tednih smo se več

krat zaustavili pri kubansko-ame-
' riškem sporu. Omenili smo arne-

riško stališče in prizadevanja Mo
skve, da bi na neki način izrav
nala .spor, ki je še pred dnevi 
grozil z najhujšim. Sovjetska vla
da je poslala na Kubo celo po
sebnega odposlanca, podpredsed
nika vlade Mikojana, da posre
duje . . . 

In tako se je zgodilo, da so de
montirali sovjetska izstrelišča ra
ket na kubanskih tleh, kubanska 
vlada pa je privolila v nadzorstvo 
nevtralnih dežel. V ZDA pa so 
molčal] o jamstvih za Kubo vse 
do torka, potem ko so v Moskvi 
in seveda tudi na Kubi privolili, 
da se s kubanskega ozemlja umak
nejo še bombniki »IL-28«, ki lah
ko ponesejo s seboj atomsko bom
bo. Tega dne so namreč sporočili, 
da ustavljajo pomorsko blokado 
Kube in da bodo pomorske enote 
poslali spet v oporišča. 

V Moskvi so ob istem času uki
nili pripravno stanje. Sedaj je 
samo še preostalo, da Kennedy 
javno zagotovi Kubi. da je ne bo
do napadli ali kako drugače kršili 
njeno neodvisnost. Taka izjava bi 
utegnila pomeniti tudi uvod v 
ureditev diplomatskih odnosov s 
Kubo in sporazum o sodelova
nju . . . 

• KITAJSKI PREDLOG 
Kitajski premier je ponudil po

gajanja v času. ko so kitajske če
te napredovale proti indiiski po
krajini Asam. Obenem je pripo

ročal, naj obe strani ustavita ogenj 
in naj se enote umaknejo 20 km 
od črte. ki je veljala novembra 
1959. leta. 

Kitajska se je po vsem sodeč 
odpovedala napadalnosti, zato je 
ta njen sklep spočetka presenetil 
indijske kroge. Ali ne gre morda 
za demonstracije premoči v orož
ju, ki naj pozneje na pogajanjih 
vpliva na dokončno rešitev ob
mejnega spora? Pogoji za ponov
no srečanje Cu En Laj—Nehru so 
namreč v sedanjem položaju, ko 

so indijsko vlado kritizirali celo 
v skupščini zaradi neučinkovitosti 
in je moral dosedanji obrambni 
minister Menon celo odstopiti, 
zelo ugodni. 

Oba dogodka sta seveda močno 
odjeknila med mednarodno jav
nostjo. Orožje je obmolknilo in 
prepustilo mesto diplomaciji. Se
veda je od dobre volje odvisno, 
ali bodo pogajanja tudi odstranila 
vzroke za sedanje stan]e v ame-
riško-kubanskem in indijsko-ki-
tajskem sporu. Sicer bi svetovna 
javnost lahko le žalostna in 
razočarana ugotovila, da gre za 
majhen predah v igri, ki je tesno 
povezana s »hladno vojno«, z blo
kovskimi interesi, z nenačelnostjo. 

• VOLITVE V ERANCIJI 
IN AVSTRIJI 

Na prvem delu volitev v fran
cosko skupščino so dobili največ 
glasov predstavniki K P Francije 
in degaullističnih skupin. V nede
ljo pa bo prišlo do odločitve. Zno
va bodo nastopili tisti kandidati, 
ki imajo največ možnosti za iz
volitev, ker jim zadošča sedaj na
vadna večina glasov. Zato pa se 
skušajo tiste stranke, kjer jim ne 
kaže v tem ali onem volilnem 
okrožju na uspeh. povezati z 
močnejšimi, ki jim kolikor toliko 
ustrezajo njihovi nazori. KPF bo 
skušala dobiti podporo socialistov 
in radikalov degaullisti pg neod
visnih in ljudskih republikancev. 

Pri naši severni sosedi Avstriji 
pa sta na nedeljskih volitvah do
bili krščanska ljudska stranka 81 
sedežev v skupščini, socialistična 
stranka pa 76. Kaže, da bo koali
cijska vlada ostala na oblasti tudi 
naprej, vendar s tem. da bo ljud
ska stranka spričo resnice, da je 
po t̂-ečala število glasov, zahtevala 
kako rAinistrstvo več. 

Samoupravljanje in delitev ; 
dohodka - osrednje vprašanje 

Prejšnji četrtek je bil plenum 
občinskega sindikalnega sveta Or
mož, katerega se je udeležilo nad 
70 delegatov in član okrajnega 
sindikalnega ŝ '̂ eta Vlado Mrav-
Ijak. 

V uvodnih besedah, kot v po
ročilu, so bili zajeti predvsem 
pomen in vloga sindikatov pri se
stavi pravilnikov o delitvi čistih 
in osebnih dohodkov, utrjevanje 
dela\'^kega in družbenega samo
upravljanja, vedno večja decen
tralizacija v podjetjih in ustano
vah in družbenih službah. 

Podcenjevanfe sindikata 
Iz poročila predsednika občin

skega sindikalnega sveta Alojza 
Krajnca je bilo razvidno, da se 
nekateri vodilni uslužbenci v pod
jetjih še vedno ne zavedajo pra
vic sindikalnih podružnic, kot 
predstavnika politične sile delav
cev. Ni čudno, da je v kmetijski 
občini s pičlo industrijo tako. ko 
vsi vemo. da je v industrijsko 
močnih centrih delavsko samo
upravljanje in vloga sindikata 
resnična ne pa samo formalna. 
Hromitev delavskega samouprav
ljanja izhaja iz premale pouče
nosti delavcev, ker še danes več 
kot polovica zaposlenih svojih 
pravic v samoupra\ljanju ne po
zna. Nadalje je bilo iz razprave 
nekaterih diskutantov razvidno, 
da so delavci morali v odločaniu 
večkrat molčati. Vodilnim usluž

bencem bi moralo biti končno 
jasno, da je neupoštevanje sin
dikata in rušenje delavskega sa
moupravljanja v nasprotju z na
šim družbenim sistemom, ki te
melji na demokratičnem uprav
ljanju na vseh področjih udej-
stvovanja. 

Zavestna proizvodnja 
Konec norm 

Družbeni razvoj gospodarstva 
je tako hiter, da potrebuje iz 
dneva v dan zvestejše in vdanej-
še proizvajalce in upravljalce. 
Nadalje je sekretar kmetijske za
druge Ormož Drago Zabavnik 
menil, kot poročilo predsednika 
obč. sind. sveta, da norme, ki so 
vse doslej bile aktualne, sedaj za
virajo družbeni razvoj in krnijo 
zavest upravljalcev. Norme, kot 
mero za prisiljevanje delavcev, je 
treba sčasoma odpraviti, namesto 
njih pa si mora kolektiv sam po
iskati zavestnejšo obliko nagra
jevanja. Napačno je naziranje, da 
delavci v kolektivih niso sp>osobni 
samostojno upravljati. 

Malo dela - m a k 
uspehov 

Direktor trgovskega podjetja 
»Zarja« Ormož Alojz Holc je me
nil, da se premajhna aktivnost 
ObSS odraža predvsem v tem, 
ker ni pravočasno reagiral na re- j 
sevanje znanih in aktualnih pro
blemov. Prav zato je prišlo do iz
krivljanj v tovarni »Jože Keren-
čič« in v opekarni v Ormožu, kjer 
so delavci prek sindikalne po
družnice predlagali ukinitev obra
ta v Središču z ekonomskega sta
lišča. t.oda DS opekarne je pred
log sindikalne podružnice za\T-
nil. Nadaljnja proizvodnja in sla., 

ba kvaliteta opeke in prenizka 
cena opeke na tržišču je privedla 
obrat in s tem podjetje v več mi
lijonsko izgubo. Taka in podobna 
vprašanja bi morali sindikati 
skrbno proučevti in jih dajati v 
pretres delavskim svetom. 

Prava beseda na pravem 
mestu 

Poleg nakazanih hib in proble
mov se v komuni hitro razvija 
delavsko samoupravljanje. Spre
minja se družbeni položaj delov
nega človeka, dviga se socialistič
na zavest delovnih ljudi v podjet
jih in ustanovah in s tem dobiva
jo delovni kolektivi v upravlja
nje pravo vsebino dela Rezultati 
in uspehi dosedanjega dela govo
re, da je na območju občine druž
beno in delavsko samoupravlja
nje omogočilo, da se razvija mno
go večja samostojnost pri reševa
nju problemov v proizvodnji, pri 
dviganju produktivnosti in ureje
vanju notranjih odnosov med 
ljudmi. 

Bivšo KZ Središče -
slab primer 

o delu komisije za pregled pra
vilnikov o delitvi čistih in oseb
nih dohodkov je poročal predsed
nik komisije Drago Zabavnik. 
Meni] je, da pri pregledu pravil
nikov komisija ni naletela na po
sebne probleme glede neopravi
čenega izplačevanja ali previso
kih prejemkov, ampak le v tem, 
ker so bili pravilniki že v csnovi 
zgrešeni. Posebno živahno razpra
vo so odprla mnenja diskutantov, 

(Nafdailjevan.ie na i. stxariij 
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Z o tvor i tv i jo 24 km novih cest 
v Halozah, s slovesnostjo na 
cesti Podlehnik—Gorca v sobo
to, i r . novembra 1962, j e zabe
ležen za zgodovino razvoja Ha
loz, za napredek vinogradništva 
tega predela občine Ptuj in za 
postopen dvig haloškega vino
gradništva na raven svetovne 
vinske proizvodnje važen da
tum, ki j e važen za način od

pravljanja »haloškega vpraša
n j a« ter nizke ž ivl jenjske ravni 
haloškega prebivalstva. 

S strojno obdolavo vinagra-
dov na&topa najboljša možnost 
dv iga sposobnosti delavcev iz 

Haloz na « t o p n i o strokovnih v i 
nogradniških delavcev, ker j e 
prenehala potreba, da bi bili 
še dal j^ nekvalificirani kopači 
in obdelovalci zemlje na stari, 
primitiven način, pri minimal
nem zaslužku in pri nizki ž iv
ljenjski ravni. Iz prejšnje bede 
jih j e lahko rešila samo naša 
ljudska revolucija in naš go
spodarski razvoj , ki j e odpra

vi l z viničarstvom tudi vse ovi
re, da bi postali strokovni, 
boljše plačani delavci in l judje 
z dostojnim živl jenjskim stan
dardom. 

Kmeti jski kombinat Ptuj j e 

izdal ob tej priliki izvleček iz 
»Haloškega vprašanja« in ga je 
razmnožil ter razdelil gostom 
in jim je prikazal v njem bi
stveno razliko, kako se je reše
valo »Haloško vprašanje« po 
osvoboditvi in kako so ga reše
vali prej brez namena, da bi 
ga sploh dokončno rešili. To 
rešitev j e lahko prinesla samo 
ljudska revolucija in gospodar
ski razvoj -v svobodni, sociali
stični Jugoslaviji. 

O neprecenljivi vrednosti novo
zgrajenih cest do vinogradov v 
Halozah so pri svečani otvoritvi 
govorili: predsednik centralnega 
delavskega sveta kombinata Franc 
Ciglar, ki je pozdravil goste, da
lje upravnik kmetijskega kombi
nata v Podlehniku Jože Križan-
čič in predsednica občinskega 
ljudskega odbora Ptuj Lojzka 
Stropnikova, ki je prerezala trak. 
V nagovorih imenovanih je bilo 
izrečeno priznanje graditeljem ce
ste in vsem, ki so podprli priza
devanja kombinata pri reševanju 
vprašanja haloških cest in obno
ve vinogradništva. 

Slovesnosti so se udeležili: iz 
Ljubljane podpredsednik gospo
darske zbornice LRS tov. More, 
iz Maribora predsednik OLO L o j 
ze Grobelnik, predsednik okrajne 
gospodarske zbornice Maribor T i 
ne Lah in še nekaj okrajnih funk
cionarjev, iz Ptuja pa predsedni
ca občine Lojzka Stropnikova, 
glavni direktor kombinata Janez 
Petrovič s strokovnim kadrom in 
iz Haloz nekaj funkcionarjev in 
članov kolektiva obrata Podleh-
nilc 

Jože Križančic je v imenu 
obrata, krajevnega odbora in 
SZDL Podlehnik dejal : » T a sve
čanost pomeni hkrati tudi o tvo
ritev vseh drugih cest, ki j ih je 
kombinat v zadnjih letih zgra
dil v dolžini 24,4 km. 

T e ž k o bi bilo z besedami po
vedati, kaj pomeni urejena ce
sta v teh krajih. Ceste, ki smo 
jih do sedaj zgradili , oflpirajo 
široko gosjjfKlarsko perspektivo 
temu dokaj zaostalemu predelu. 
Olajšale IkkIo našemu Haložanu 
dosedanje težko ž ivl jenje , j im 
odprle možnosti za njihov hi
trejši, perspektivnejši, gospo
darski in kulturni razvoj . 

Politični in upravni organi 
;er gospodarske organizacije na 
tem predelu rešujejo haloški 
problem dokaj drugače, kot so 
ga reševali v preteklosti. Za
vedamo se, da lahko pospeši-

mo napredek s j)&mei»9 go

spodarsko politiJco, ne pa s so
cialnim re«eTanjem poloiaja 
Haložana. Za Haloze pomeol le 
rinogradništro tisto kmetijsko 
panogo, ki ji je skopa narava 
dala res najboljše pogoje za 
njen razvoj in razširiter. Sta
nje haloških rinogrador, rlasti 
pa stanje zaostale neproduktiv
ne vinogradniške proizvodnje, 
ki ie posledica prilik pred in 
mea dvema vojnama, zahteva 
čim hitrejšo obnovo. Kmeti jski 
kombinat Ptuj se v okviru da
nih pogojev loteva načrtnega in 
učinkovitega reševanja tega 
problema. Sedanje sodobne ob
nove vinogradov, ki ne zaosta
jajo za najsodobnejšimi v svetu 
v pogledu nj ihove eksploataci-
je , mi jno zahtevajo ostali raz
v o j , zlasti razvoj komunikacij , 
predelovalnih obratov itd. Zâ to 
j e tudi v prvi fazi obnove b i lo 
predvideno načrtno odpiranje 
}>ovr«in in zato dane« odpiramo 
to in ostale ceste, ki bodo omo
gočile sodobni mehanizaciji do
stop in vstop na ta zemljišča. 
Hkrati z odpiranjem komiplek-
sov, ki so primerni za moderno 
obnovo in proizvodnjo, pa že 
teče obnova 1̂ 6 hektarov vino-
gradov na terasah. Ta obnova 
y>omeni tudi fazo obnove v Ha
lozah. Jasno nam je , da teh 136 
hektarov pomeni le delno nado
mestitev izkrčenih vinogradov 
in le neznaten delež pri uresni
čevanju persipektivnega pro
grama razvoja Haloz. Zato že 
pr ipravl ja kombinat obnovo za 
nadaljnjih 200 ha vinogradni
ških zemljišč ne le na zemlj i 
ščih SLP, temveč tudi na zem
ljiščih privatnih proizvajalcev. 
Zato bo pa potrebno še nadalj
njih 40 km cest, ki bodo omo
gočile obnovo in proizvodnjo na 
teh zemljiščih. S temi cestami 
bi pa lahko prepredli tudi več j i 
del Haloz z dobrimi voznimi 
potmi. S pomočjo odgovornih 
organov ne bo le spremenjeno 
geografsko lice Ha oz, temveč 
bo dana tudi osnova za edino 
možen gospodarski napredek. 

Dovol i te mi, da se ob tej pri
ložnosti naj topleje zahvalim 
okrajnemn, ohfčinskemu Ijud-
sikemu odboru, krajevnemu od ' 
boru in ostalim organizacijam 
ter posaniieznikom, ki so kakor
koli <lrugače pomagali , da da
nes o tvar jamo 24.4 km cest.« 

Po slovesnosti na cesti je glav
ni direktor Janez Petrovič v dvo
rani obrata Podlehnik v zgradbi 
v Gorci gostom razložil podrob
nosti v nadaljnjem izvajanju na
črta obnove vinogradništva v Ha
lozah in nadaljnjega razvoja kme
tijskega kombinata Ptuj, ki je 
prevzel s svojim kadrom ogromne 
naloge in jih je že začel resno 
izvajati. 

V. J. 

Predsednica občine Lojzka Strop nikova je prerezala vrvico in 
odprla cesto 

Po vrhu Gorce je ponovi cesti že velik promet motornih vozil 

Razprava o novih elektrarnah 
na Dravi 

Poročali smo že, da se je 20. nov. 1962 pričela v »Zelezni-
čarskem domu« na Pohorja revizija investicijskega programa za iz
gradnjo elektroenergetskega sistema »Srednja Drava«. Gre za novi 
elektrarni na Dravi med Maribo-rom in Ormožem. Prikazuje ju 
tudi naša skica. Strojnica I je blizu Slovenje vasi. strojnica I I pa v 
bližini Formina. 

Elektrogospodarstveniki in drugi udeleženci revizije iz vse Jv>-
goslavije so si ogledali teren, kjer naj bi gradili nove elek
troenergetske objekte. Z razpravo na Pohorju še nadaljujejo. 

L U N I N E SPREMEMBE I N 
V R E M E N S K A N A P O V E D 

za čas od 25. novembra do 
9. decembra 1.1. 

Mlaj bo v torek, 27. novem
bra, ob 7.30. Prvi krajec bo v 
torek, 4. decembra, ob 17.48. 

Napoved : do 1. decembra bo 
lepo in precej mrzlo vreme. V 
času od 1. do 9. decembra bo 
spremenlj ivo v reme; v ponede
ljek, 5. decembra, in 8. in 9. de
cembra bo snežilo, ostale dni 
tedna bo lepo in mrzlo. A C 

Stališča 
in sklepi 
plenuma 

obč. odbora 
SZDL Ptu) 

Posredujemo vsem krajevnim 
odborom in podružnicam SZDL 
občine Ptuj, vsem članom plenu
ma in OSS Ptuj ter ostalim obča
nom sprejeta stališča in sklepe 
razširjenega plenuma občinskegci, 
odbora SZDL Ptuj, z zasedanja z 
dne 16. 11. 1962, ki so istočasno 
napotila za uspešnejše delovanje 
organizacij SZDL; še posebno v 
času razprav in sprejema naše 
nove zvezne in republiške ustave 
ter statuta občine, in sicer: 

• Naloga K O SZDL (in sploh 
SZDL) v občini je aktivizacija 
vsega članstva za višjo produk
tivnost, mobilizacija članstva pri 
koriščenju notranjih rezerv, akti
vizacija članstva za pravilno ra
zumevanje nalog proizvodnje in 
čedalje večje borbe za izvoz. 

C Socialistična zveza (zlasti ob
činski odbor, K O SZDL in po
družnice) mora aktivizirati član
stvo za čim doslednejše izvajanje 
vseh ukrepov za dvig kmetijske 
proizvodnje. Prizadevati si je tre
ba v smeri, da se konkretne kme
tijske akcije pravočasno izvedejo; 
brez večjega administrativnega 
pritiska z odloki. 

% Socialistična zveza naj sme
le je odpravlja subjektivne slabo
sti, zlasti egoizem, birokratizem, 
anarhizem in zaostalost. 

• Socialistična zveza naj ne
nehno krepi politično dejavnost 
za razvijanje socialistične demo
kracije. Vsak KO SZDL in po
družnice naj pripravijo na prvih 
sejah programe dela SZDL za no
vo mandatno obdobje. Program 
dela naj sprejmejo (kolikor še ni
so) še tekom tega leta na razSir-
jenih sejah odborov SZDL. 

9 Organizacijskemu in zlasti 
kadrovskemu vprašanju vso po
zornost. 

• Zlasti zadružno in sploh kme
tijsko politiko je treba obravna
vati bolj podrobno in konkretno 
glede na dosedanje uspehe in per
spektivne naloge posameznega 
kraja. 

• V programih dela upoštevati 
organiziranje družbenih centrov 
(klubski prostori) vsaj na vseh 
področjih K O SZDL in jih reali
zirati tekom mandatne dobe. P le -
num priporoča v ta namen aktiv
no zbiranje in združevanje po
trebnih finančnih sredstev skup
no z vsemi organizacijami in 
društvi 

• Dolžnost vseh K O SZDL j e 
kadrovska in idejna krepitev po
družnic ob najtesnejši povezavi 
med člani SZDL in odbori SZDL. 
Smeleje se je treba pri tem po
služevati javnih tribun, sekcij in 
razgovorov. 

• Vsi odbori SZDL naj se po
trudijo pridobiti novo članstvo » 
socialistično zvezo. 

• Odbori SZDL naj n« iehno 
vplivajo na odbore sindikatov, de^ 

(Nadaljevanje i>a 4. i^irani) 

Dobro zas^novan prograi 
družbene proizvodnje 

v KZ ,,Haloze'' 

N a pobudo O b L O Ptuj in po-
litičinih orgajnizacij v občini so 
se v lanskem letu združile K Z 
Videm pri Ptuju, Majšperk, Pod-
lehniik in del K Z Lovrenc na 
Dravsikem polju s celotjiim o b 
močjem krajevnega urada Dode-
na v močnejšo goispodarsko 
enoto s ciljem enotnega gospo
darjenja in ustvarjanja večjih 
skladov za pospešeni razvoj 
kmetijstva v i<omuni. V letoiš-
njem letu pa se j e priključila k 
ziadrugi »Ha loze« tudi bivša K Z 
Cirkulane-Zavrč. 

Kl jub začetnim težavam je na 
novo ustanovljena zadruga za
beležila že v prvem letu svoje 
ga obstoja vidne gospodarske in 
finančne uspehe, predvsem po 
zaslugi novega direktorja tova
riša Vinka D R E U A , kakor tudi 
celotnega kalektiva, ki šteje 
prek 130 za/poslenih. 

S ciljem smotrnejšega in 
efekitivncjšega gospodarjenja z 
družbenimi siredstvi je vodstvo 
zadruge že takoj po združitvi 
pristopilo k formiranju ekonom
skih enot, ki naj bi poslovale sa-
moslojno. 

Kmetijstvo: 
zajema lastno kmetijsko pro

izvodnjo na ekonomijah v V i d 
mu, Majšperku, Podleluiiku in 
Doloni ter kooperacije s kme
tijskimi proizvajalci, ki obsega 
prek 600 ha obdelovalnih povr 
šin, od katerih je pretežni del 
travništvo. Uspehi so vidni v v i 
sokih donosih in nesorazmerno 
povečani kvaliteti pridelkov. 
Kooperacijske pogodbe se delijo 
na tri načine in sicer: 

a) Kredit iranje reprod. mate
riala, semen in strojnih uslug z 
udeležbo zadruge s strokovnimi 
nasveti. Ta način ne vodi k po
polnim uspehom, ker ostaja pro
izvodnja še vedno odvisna od 
velikega števila proizvajalcev in 
njihove zainteresiranosti- Tukaj 
namreč zadruga samo daje na
svete, ki se riajpogosteje niti ne 
upoštevajo. 

b)Zadruga proizvajalcu garan
tira višino pridelka, če proizva
jalec uporablja strokovne na
svete, reprodukcijisko blago in 
kvalitetno seme po pogodbi. T a 
način ni razširjen, ker so zem
ljišča tako različne struikture. da 
tega zadruga pri drobnih in raz
tresenih pafl-celah ne more ga-
rairutinati. 

C) Tret j i kot najboljši način j e 
tak. da si pridelek delita proiz
vajalec in K Z po odstotku v l o 

ženih sredstev. Tudi tu je težav
no praktično deliti pridelek, ker 
so prav tako male in raztresene 
parcele in je ob večjem številu 
teh pogodb strokovna služba ix>-
m.anjkljiiva. Dobra stran te po
godbe pa je ta, da sta oba so
udeleženca živo zainteresirana v 
piroizvodnji in sta prisiljena 
strogo spremljati vegetacijo po-
godtoene kulture. Za dosego naj
večjih pridelkov pa pride v po-
štev le zakup zemljišč, kjer po
stane proizvodnja last soc. sek
torja, kot najpopolnejša oblika 
družbenega upravljanja zem
ljišč. 

V zadrugi je zaposlenih 11 
kmetijskih tehnikov, od katerih 
dva poleg oipravljanja službe 
študiraita na višj i agronomski 
šoli v Mariboru. 

Gozdarstvo: 
Radi lažjega in enotnega g o 

spodarjenja v gozdovih zaseb
nega sektorja se je v letošnjem 
letu priikljiučil zadrugi » H a l o z e « 
tudi gozd. obrat zadruge Jože 
Laoko v Ptuju, ki bo tako i>od 
enotnim vodstvom lažje izvrše
val operativne naloge s področ
ja gozdarstva. K o t znano se v 
drugih panogah kmetijstva v l o 
žena sredstva že v istem letu 
vračajo, medtem, ko j e proiz
vodnja lesa in drugih gozdnih 
proizvodov ena najdaljših, pač 
odvisno od vrste drevja in dru
gih činiteljev, ki vpl ivajo na 
rast. 

Dvajisetletni i>erspektivni na
črt v gozdarstvu predvideva, da 
se med drugim zasadi celotno 
območje levega brega ob Dravi, 
ki zajema okrog 2(X)0 ha zemlje 
s hitro rastočo vrsto topola. Da
nes še na tej poaTŠini rastejo po-
sajmezmi topoli, tudi po 100 in več 
cm prsnega premera ter drugo 
manjvredno drevje, katerega bo 
treba poisekati, panje izruveti 
ter zemljo pripraviti za sajenje 
s topolovimi sadikami. Vmes — 
med vrstami nasadov — bodo 
lahko kmetje sejali žitarice in 
krmne rastline, kot to že dalje čai?a uispešno delajo na Pr imor
skem. 

V načrtu je tudi obnova g o 
zdov na območju Hailoz in Slov. 
goric, kjer j e po podartidh kata
stra 14.600 ha gozdov in sicer od 
tega samo 25 "/o intenzivnih, 
25 "/o mladih in 50 odstotkov 
kubičnih metrov gozdnih sorti-
menitov, kjer pa so vračunani tu
di tanin ter drva za kurjavo. Za 
obnovo se bodo uporabila so
razmerno dobra zemlj'išča ter 
več je površine, ki bodo primer
ne za plantažno obdelavo. V ta 
namen je iz sredstev gozdnega 
sklada odobreno 15 mil i jonov 
din — predvsem za ureditev mo
derne gozdne drevesnice v Mar -
kovcih pri Ptujii, ki bi naj že 
čez 4 leta dajala letno okrog 1 
milijon sadik za intenzivne in 
plantažne nasade iglavcev — 
macesna, dugilazije in zelenega 
bora. 

V naprednem gozdarstvu 
tudi brez sodobnih komunikacij
skih sredstev ne gre, to so pred
vsem ceste, po katerih se pač 
najlažje in najhitreje spravijo 
gozdni in drugi proizvodi do "po-
trošnih središč. Zato je že bivša 
gozdarsilto poslovna zveza pri
čela na območju Haloz in sicer 
na Rodni vrh in Kočice graditi 
moderne kamionske ceste v 
osrčje gozdov ter z deli tudi letofs 
s pospešenim tempom nadalju
jejo. 

Strojne usluge: 
Z novim gospodarskim letom 

bi kazalo strojni park vključiti 
v kmetijsko ekonomsko enoto s 
tem, da bi ostal obračunska eno
ta. Poleg tega bi kazalo, da bi že 
v bližnji bodočnosti nabavili 
vsaj najnujnejše traktorske pri
ključke in sicer: medvrstne kul-
tivatorje,, kombajn za izkopava
nje krompirja, kombajn za obi
ranje koruze in stroje za sušenje, 
krme, s čimer bi se nadomestila 
manjkajoča sezonska delovna 
sila in dosegel boljši uspeh dela. 

Blagovni promet: 
Blagovni piramet zajema na 

oelotnean območju za<kTige od
kup in prodajo kmetijsidih pri

delkov ter nalkup reprodukcij
skega maiteriala, agrotehničnih 
zaščitnih sredstev in selekcioni
ranih seme«! ter se j e s soJAdnim 
poslovanjem že dotoono uvel javi l 
na tržišču. UntietJiih gnoji l hi za
druga potrebovala na svojem 
območju celotno ca. 150 vagonov, 
če bi se gnojilo povprečno s 500 
kg na ha obdelovailne površine, 
sedaj pa se letoo porabi ca. 60 
vagonov, kar j e iaključno pre
malo. Zadruiga poseduje lastnih 
površin bliizu 200 ha, v katerdJi so 
zajeti tudi goczdovi (oa. 45 ha). 
Na lastnih obdelovalnih povinši-
nah se p)ovprečno porabi prek 
100 kg umetnih gnojil na hektar. 

2ivfm>reja: 
Trentttno ima zadruga v e v o -

jih pitailiščiH okrog 230 koma
dov mlade goveje živine — pi 
tancev. Pitanje j e zelo težavno 
zaradi ratztresenih pitališč, z raz
meroma slabimi komunikacija
mi in nesorazanemo jMipravlje-
nimi zemljltšči. Kl jub temu j e 
pri pitanju mlade živine zado
vo l j i v uspeh. 

Ifiveslicife: 
K Z »Haloze« bo odkupila 235 ha 

zemljišč za okrog 42 milijonov di
narjev, od česar bo za nasad 
krompirja 50 ha, za krmne rast
line 35 ha in za sadno plantažo 
150 ha. Za nakup mehanizacije bo 
investiranih nad 40 milijonov di
narjev ter za graditev predvidene 
vinske kleti nad 145 milijonov di
narjev. Ta klet naj bi bila zgra
jena v Zavrču ali Cirkulanah. 

K o t j e splošno znafio, 
so sadovnjaki po Hailozah in 
drugod nrM>čno izčrpani ter nujno 
potrebni temeljite in sodotoe 
obnove. Danes se že fikoraj na 
\ 'sakem drugem sadnem drevesu 
bohoti izraiziiti drevesni i>arazit 
B E L O O M E L O , ki sčasoma dre
v o uniči. Napadeno drevo je lah
ko že od daleč opazite ker se v i 
dno raezlikuije od drugega d r e ^ 
ja, ker dela v kpošngd zimzelene 
okToglaiste grmiče. Z a razni dru
gi inventar in osnovna sredstva 
HMidemiBooijo flitax»jn««a parka 

bo zadruga porabila okrog 10 mi
lijonov dinarjev. 

V načrtu ima tudi nakup 
upravne zgradbe, kar bi plačali 
z lastnimi sredstvi. 

Arondacije: 
Arondacij do sedaj zadruga na 

svojem območju ni izvrševala iz 
razloga, ker ni imela p>otrebnih 
površin za zamenjavo. P rva 
arondacija j e predvidena v M a j 
šperku. 

Hmelj: 
V Vidmu pri Ptuju ima zadru

ga na površini 3,50 ha zasajen 
hmelj . V letošnjem letu je do 
segla lep hektarski donos — 
prek 1900 kg na hektar. Doseže
na kvaliteta j e za 15 "/o boljša od 
planirane, ter j e bilo letos 30 "/o 
prvov^rstnega, preko 60 Vo dru
govrstnega, ostalo pa I II . in IV. 
vrste. 

Da j e možno s sodobnimi 
agrotehničnimi sredstvi tudi na 
zanemarjenih površinah doseči 
zavidl j ive uspehe, kaže primer 
zemljišča v Lancovi vasi pri Jo
žefi VOGLiAR, kjer se je na po
vršini 1,72 ha bohotil plevel. Po 
dosedanjih podatkih bo dalo to 
zemljišče že prvo leto nad 50 mtc 
koruze na ha, kar j e vsekakor 
hvale vreden uspeh. 

Osebni dohodki: 
Po pravilniku zadr. ima kva

lificiran delavec 100 din na uro, 
polkvallficiran od 75—85 din, 
nekvalificiran od 65—75 din. V 
poletnih mesecih, v času sezone 
nekvalificirani delavec lahko za
služi tudi do 20.000 din mesečno, 
kar je pač odvisno od lastnega 
prizadevanja. 

2 ^ a d i zaporednih slabih le 
tin, zaradi mraza, suše in toče, 
uničenih pridelkov, so v pretež
nem delu Haloz individualni p o 
sestniki v zelo težkem položaju. 
T a k o j e ostalo še iz prejšnjega 
leta dosti neplačanih kreditira
nih dodgov, za katere pa zadru
ga uipa, da bodo do konca letoš
njega leta v glavnem l ikvidira
ni. 2^a)druiga pa kredd/tira letno 
tudi do 16 mil i jonov dinarjev. 
Kredi t lahko dobi vsak proizva
jalec, ki janiči, da bo kredit v 
določenem roku vrni l . V g lav
nem se kreditov piroizvaijalci 
premalo poslužujejo, zato tudi 
pridedki niso takšni, kakršne ha
l o g a jMmlja lahko daje. 

FrasKjo Hoviiiik 
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MAISPERK 
m m ^Upcndit ampah krcdlfc m Slndif 

Orj^ani delavskega samo-
npravljanja v »Volnenki« v 
Majšperkn in odbori množičnih 
organizacij se zavzemajo za to, 
da bi kolektivi pomagali štu
dentom pri študiju s krediti^ za 
študij namesto z dosedanjimi 
štipendijami. 

Tak nov nači-n skrbi za mladi 
kader in za pomoč študentom 
ima po njihovem dve vrlini. 
Prednost pomoči daje študen
tom, ki imajo voljo v čimkraj-
šem času doseči strokovno izo
brazbo v stroki, za katero so se 
odločili, in takim, ki so priprav
ljeni po končanem študiju po-
lep strokovnega dela pomagati 
organom delavskega samo-
npravlijanja in odborom organi
zacij in drnštev pri njihovem 
politično-vzgojnem delu med 
zaposleno mladino, ki ji je po
trebno pomagati dalje do naj
višje dosegljive strokovne in 
politične stopnje, če že za to ni 
imela prej možnosti. O b stran 
postavlja nov način kreditira
nja študentov tiste, ki vidijo v 
študiju samo možnosi ureditve 
lastnega družbenega položaja in 
dohodkov, t manjši meri pa 
usposobitev za delo v korist 
skupnosti in s tem tudi tistim, 
ki so jian omogočili reden študij 
in zasedbo mesta strokovnega 
delavca r kolektivu. 

Dosedanje izkušnje kažejo, 
da pričakuje kolektiv od absol-
Teotov mnogo več, kot mu ti 
po nastopa službe in po do-
kajšnjih materialnih sredstvih 
a a račvn štipendij lahko nudi

jo . Namesto da bi po končanem 
študiju lahko starejši prepustili 
politične funkcije mlajšim, izo-
braženejšim in razgledanejšim, 
morajo dalje sami opravljati ve
čino političnega dela, poleg 
tega pa še morajo razočarani 
ugotavljati, da absolventi celo 
nimajo zanimanja za delo or
ganizacij in društev niti vo l je 
prevzet i funkcij ali prihajati 
na razne zbore, seje, sestanke 
itd. Izgovar ja jo se celo, da j im 
to za opravl janje službe na de
lovnem mestu ni potrebno, da 
j im ne koristi itd. N j im res ko-
risfti, da so imeli pr i l iko redno 
študirati, delavcem v kolekti
vih pa to, da si morajo poleg 
dela v prostem času od njih 
pridobivati splošno izobrazbo in 
da se morajo v prostem času 
strokovno izpopolnjevati . T e 
kom študija so mnogi pozabili , 
da j ih po končanem študiju ne 
pričakuje samo delovno mesto, 
ampak celotni kolektiv, pred
vsem mlajši kader, da bi mu 
bili v pomoč in oporo pri delu 
v organizacijah in društvih, pri 
predavanjih, tečajih, seminar
jih, prireditvah, nastopih itd. 

S spremembo pomoči študen
tom nikakor ne bi bili prizadeti 
študenti; ti resno gledajo na 
svojo bodočnost in na svoje ob
veznosti nasproti kolektivu, ki 
j im j e omogočil doseči zaželeno 
strokovno izobrazbo prek ma
terialnih možnosti domačih, ki 
navadno komaj čakajo na za
poslitev in se radi izognejo v i 
sokim gmotnim žrtvam za štu
dij tekom 16 let. 

O nameravani spremembi po
li t ike štipendiranja v Majšper
ku je bil seznanjen občinski 
plenum SZDL na zasedanju 
16. novembra 1962 pa tudi mla
dinska konferenca za občino 
Ptuj. ki je bila v nedeljo. 18. no
vembra 1962, ko je bilo precej 
diskusije o štipendijah in za
držanju bivših štipendistov po 
podjetjih po končanem študiju. 

O tem problemu diskutirajo 
že tudi v drugih kolektivih, 
kjer so vsi za to. da je treba 
pomagati pri študiju tistim, ki 
se zavedajo naporov delovnega 
ljudstva in njegovih pričako
vanj od bodočih članov kolek
tiva. Izš( !ani strokovnjaki jim 
naj bodo v vsestransko pomoč 
kot sodelavci, ne pa v breme, 
ker j ih ne zanimajo br ige in 
težave članov kolektiva z niž
jimi strokovnimi kvalif ikacija
mi. Pd. 

DVEMA 
petdesetletnikoma 

Konrad Vela 

Te dni, ko obhajata naša sode
lavca Vela Konrad in Robin Ivan, 
člana prosvetnega društva Rogoz-
nica 50-letnico, so se tega sveča
nega trenutka spomnili njuni čla
ni društva. Kot predsednik vodi 
tov. Vela organizacijo v duhu na
predka kulturno prosvetne de
javnosti na vasi. Za svoje požrtvo
valno delo je kot režiser sprejel 
priznanje v času občinske revije 
dramskih skupin. Sodeluje tudi 
v mnogih drugih organizacijah, 
kot dober sodelavec. V štiriletnem 
obdobju njegovega dela se je de
javnost društva zelo razširila, iz
vedenih je bilo več kulturnih in 
zabavnih prireditev, ki so delov
nemu človeku v razvedrilo. Skr
bel je za obnovo odra in inven
tarja, ki ga že društvo precej pose
duje. Z ustanovitvijo je tudi tov. 
Robin Ivan prevzel odgovorno na
logo. Izvoljen je bil za gospodar
ja, katero nalogo opravlja še da
nes. Svoje delo izvršuje marljivo 
in vestno, skrbi za dvorano in in
ventar, da je vedno pravilno pri
pravljena za vse prireditve. 

Ivan Robin 

Ob njunem življenjskem praz
niku se jima zahvaljujemo za ves 
trud in marljivo delo, ki ga vla
gata na področju kulturno pro
svetne dejavnosti z željo, da bi 
še nadalje tako sodelovala, ter 
njima iskreno čestitamo. 

Člani prosvetnega društva 
v Rogoznici 

CESTE V HALOZAH 
Kot znano je na cestah, ki pe

ljejo v osrčje Haloz iz dneva v 
dan večji promet ter so že več 
let nazaj predmet razprav in kri
tik na zborih občanov. 

Letošnja jesen, pa je še pose-
t>ej muhasta, saj že skoraj ne
pretrgoma dežuje mesec dni in 
prav v tem času je cestna upra
va iz Maribora premestila ce
starja na relaciji Turnišče—Vi
dem na Dravsko magistralo. ki 
je prej to cesto še kolikor je bilo 
mogoče vzdrževal, da je bila 
sposobna za promet. 

Ob cestah ni niti pripravljene
ga gramoza za popravilo ceste. 

Da so torej v tem kritičnem 
letnem času vzeli cestarja, je tem 
manj razumljivo, če pomislimo, 
da je na tem področju vedno_ 
precej nezaposlene delovne sile. 

F. Hovnik 

Potrošniki mleka 
v ORMOŽU 

Res je, da ustvarja kmetij-
istro v ormošiki občini večji del 
narodnega dohodka in zaposlu
je več kot 85V« delovne sile v 
občini. Prav s tega stališča je 
nujno dati vedno večji pouda
rek kmetijski proizvodnji in 
kvali tetni predelavi in prodaji 
p r ide lkov na tržišču. Prodaja 
teh pa mora biti prilagojena 
tako. da glede kvalitete, higie
ne, solidne postrežbe in odda
ljenosti lahko zadovolj i potroš
njo. 

Nedavno je bila ukinjena 
prodajalna mleka na Mestnem 
trgu v Ormožu in odprta 1500 
metrov iz Ormoža na Marofu, 
ne da bi se za vse te spremem
be ozirali za to odgovorni na 
mnenje potrošnikov. Preurejeni 
prostor konjskega hleva higien
sko ne ustreza za prodajalno 
mleka, prav tako pa zaradi 
preoddaljenosti, neurejenosti in 
neposrednega stika prodajalne 
s kravj im hlevom. 

Se več. Čakanje na mleko po
trošnike zelo vznemirja, pred
vsem še sedaj v teh poznih zim-
s.kih deževnih večerih, ko ča
kajoča dolga kolona stoji pod 
milim nebom. Dvorišče Marofa 
je blatno in skoraj nedostopno. 

Na vse te probleme je sode
lavcu Tednika odgovori l in na
kazal smernice inž. Vinko Ste-
fančič, obratovodja ormoške po
slovne enote. Inš. Stefančič j e 
menil, da protlajalna mleka na 
Marofii higiensko res ne ustreza 
in bo nujno temu vprašanju 
posvetiti posebno pozornost. 
Pravi , da drugega prostora za 
prodajalno mleka na Marofu ni. 
Da bi lahko pričeli prodajati 
mleko pol ure prej ob 17.30. je 
dejal obratovodja, bi jim 
delalo precej težav. Nadaljeval 
je, da dnevno prodajo od 150 
do 200 litrov mleka potrošni
kom, preostali del mleka pa 
prodajajo ptujski mlekarni. 
Prece j težav povzroča obratu 
nizka mlečnost, mleko pa je 
ze lo kvalitetno, saj vsebuje 
3,8"/» maščob. 

Še letos prodajalna 
mleka v Ormožu 

Načelnik za gospodarstvo 
O b L O Ormož Franjo Križman-
čič je glede na trenutne težave 
zaradi pomanjkanja prostora v 
Ormožu nakazal rešitev in de
jal, da bo v Ormožu odprta 
prodajalna mleka pri delikatesi 
v preurejenih prostorih starega 
sodišča. V teh prostorih bo tudi 
zelenjavna trgovina, ki se se
daj nahaja v skladišču. Proda
jalka delikatesnih izdelkov bo 
lahko sočasno prodajala poleg 
zelenjave tudi mleko. Druga 
varianta je ta. je nadaljeval 
tov. Križmančič. da bi lahko 
t rgovsko podjetje »Ko lon i a l e« 
iz Maribora v Ormožu odprlo 

mlečno restavracijo, ki bi bila 
sočasno prodajalna mleka. Res 
je, da bo s preuredi tvi jo p ro -
.storov v starem sodišču to vpra
šanje še letos rešeno. 

V petek zvečer 
pred prodajalno mleka 

na Marofu 
Na cerkvenem stolpu v Or 

možu je že bila ura 17.30, ko j e 
stala na Marofu precej dolga 
kolona ljudi. Nisem nič premiš
l jeval , vstopil sem z dvorišča 
skozi vhod v govej i hlev. Žena 
srednjih let, visoke postave, je 
z molznim aparatom molzla 
krave. Želela je , da j o med de
lom slikam, kar sem tudi storil. 
Med delom j e Barika Serec go
vorila o svojih težavah v služ
bi, ko s sodelavcem opravljata 
49 krav in 8 telet. Prav zgovor
no j e rekla, da mleko nosi 132 
potrošnikov in jih je zaradi 
p reve l ike 'gneče razdelila tako. 
da jih kupuje polovica mleko 
zvečer, preostali pa zjutraj. Ne
kaj minut pred šesto si je pri
vezala beli predpasnik in pri
čela deliti mleko potrošnikom, 
ki so bili zelo nemirni. 

Pristopil sem k starejši ženi, 
ki j e skoraj vedno molčala in 
venomer gledala, kdaj se bo 
odprlo okno prodajalne. Dejala 
je , da nosi za tri družine mle
ko, saj tako prihrani čas tudi 
svojim sosedom. Pogovor med 
starejšo ženico A l o j z i j o Vrečar 
in sodelavcem Tednika je ste
kel. Čudila se je , da so ukinili 
prodajalno mleka v Ormo/.u. 
Večer je bil hladen, zato so ne
kateri odložili posode ob sebi, 
ali kaj, ko je povsod tol iko 
blata. 

Elizabeta Križmančič je de
jala, da se večkrat zgodi, da 
zadnji ostanejo brez mleka. 

Ostali so menili, da bi bilo 
treba v občini taka vprašanja 
potrošnikov reševati bolj pre
udarno. Trdi l i so. da bi se ob 
ukinitvi prodajalne mleka v 
Ormožu zato odgovorni morali 
zavedati težav potrošnikov in 
imeti odgovornost glede higien
ske prodaje mleka, ki je važen 
prehrambni artikel. 

Potrebno bo zaostriti inšpek
cijsko službo in zagotoviti lju
dem pridelke in izdelke, ki ne 
bodo škodovali v ljudski pre
hrani. Sanitarni inšpektor si je 
sicer prodajalno ogledal, toda 
o zadevi še ni izdal odločbe. 
Ukrepati j e treba hitrejel 

Prodaja mleka na drobno je 
postala ekonomsko utemeljena, 
saj za vsak prodani liter mleka 
na drobno prejme kmetijski 
kombinat 15 dinarjev. V te na
mene bo občinski ljudski odbor 
Ormož prispeval del premij v 
skupnem znesku čez milijon 
dinarjev. 

Kmetijska zadruga Hajdi na hoče uspešno poslovati 
Pred dnevi je bilo zbranih pri 

kmetijski zadrugi Hajdina okrog 
5U članov zadruge, ki £« zahtevali 
od te izplačilo vrednosti za pro
dano živino, ker pri prevzemu 
živine niso prejeli denarja. Več
krat so se mnogi oglašali pri za
drugi zaradi denarja, zlasti pa v 
zadnjem času, ko morajo izpolniti 
svoje obveznosti napram ptujski 
občini Kot davkoplačevalci in ko 
jim zaradi neporavnave zaostanka 
terja prisilna izterjava. 

Glede na tozadevne in druge 
težave pri izplačevanju kupnine 
za prevzeto živino sta že zadružni 
in delavski svet obravnavala o 
težavah z odkupnimi podjetji, 
zlasti s podjetjem »Emona« v 
Ljubljani, ki povzroča zadrugi na 
Hajdini z nerednim plačevanjem 
največje težave. To podjetje je 
odkupilo od KZ letos mesa za 
okrog 90 milijonov dinarjev, ne 
izpolnjuje pa redno svojih obvez
nosti napram zadrugi. Zaradi teg§. 

prihaja do neprestanih interven
cij po telefonu in z brzojavi. Ta
ko stanje spravlja zadrugo v te
žek položaj napram svojim čla
nom, pa tudi napram drugim 
podjetjem, ki so voljna tekoče 
plačevati kupnino za živino, ne
katera pa celo vnaprej. 

KZ Hajdina se je v tej zadevi 
obrnila na občinski ljudski odbor 
Ptuj in je o tem obvestila podjetje 
»Emona«, od katerega zahteva iz
polnjevanje dogovorov in pogodb, 
sicer mora prekiniti nadaljnje do
bave živine. 

Kmetijska zadruga Hajdina ve
lja v občini za eno izmed zelo 
uspelih kmetijskih zadrug, zato si 
tudi prizadeva obdržati vse za
upanje članstva v redno in uspeš
no poslovanje ter hoče imeti po
slovne stike s podjetji, ki upošte
vajo težave pri pospeševanju 
kmetijske proizvodnje in pri so
cializaciji vasi na območju občine 
Ptuj. , PZ. 

G R A D N J A V O D O V O D A V O R M O Ž U 

Gradnja vodovoda v Ormožu hitro napreduje. Za gradnjo, 
material in tehnična dela je bilo dosedaj porabljenih 40 mili
jonov dinarjev. Vodovodne cevi so že položene, toda s tem še 
delo ni končano. Treba bo vodo speljati od bloka do ostalih 
biš in poslopij ter industrije Vsakomur vodo iz rod^^voda in 
S tem bo dosežena večletna želja prebivalcev Ormoža. 

Žaga na Rogoznici 
Glede na veliko zmogljivost 

gozdov na območju občine Ptuj 
in Ormož bo moral Kmetijski 
kombinat Ptuj, ki ima v uprav
ljanju tudi žago v Rogoznici, v 
bližnji bodočnosti rekonstruirati 
to žago, ki že več ne zmaguje 
svojih nalog ob zastarelih strojih 
in napravah. Rekonstrukcija te 
žage bo zasledovala predvsem 
orientacijo na predelavo listavcev 
in tudi iglavcev, ki jih je največ 
na tem območju. 

Ker je vprašanje rekonstrukcije 
lesnopredelovalne industrije v 
okraju Maribor in zlasti na ob
močju občin Ptuj in Ormož, se 
okrajni ljudski odbor Maribor in 
občinski ljudski odbor Ptuj skup
no s Kmetijskim kombinatom 
Ptuj resno zavzemajo, da bodo 
čimprej izdelani elaborati in na
črti v zvezi s proizvodno zmoglji« 
vostjo gozdov in z rekonstrukcij« 
žage na Rogoznici, 

Most v Stanošini bo 
moral biti obnovljen 
V stanošini imajo krajevni most, 

ki je v zvezi s cesto Stanošina— 
Gruškovje. Ta most pa je preži
vel težko preizkušnjo z izrednim 
cestnim prometom, do katerega 
je prišlo v zvezi z graditvijo voda 
za visoko napetost. Tega gradi 
podjetje »Dalekovod« iz NRH. ki 
je prevažalo čez most v Stanošini 
gramoz, betonsko železo in ogrodje 
za stebre visoke napetosti. Most 
pa tega izrednega prometa ni 
zdržal in je tako poškodovan, da 
je sprožil krajevni odbor Gru
škovje pri občinskem ljudskem 
odboru Ptuj vprašanje popravila 
tega mostu in ponovnega nemo
tenega prometa v tem predelu 
Haloz Občinski ljudski odbor 
Ptui je da) most komisijsko pre
gledati in ugotoviti skupno s 
predstavnikom podjetja »Daleko
vod- Zagieb kako bi bilo možno 
obnoviti uničen most in kako bo 
nodietje »Dalekovod« zadevo ure
dilo \7 finani^ne strani Ostane mu 
na izbiro, da prevzame stroške 
obnove mostu, opravljene po Za
vodu za V7drževanje občinskih 
cest Ptuj ali pa v lastni režiji 
n< '̂̂ ietia 

Prvotno 1e bil razpisan komisij
ski ogled mostu v Stanošini ra 
11 novembra l^fi2 željo pod-
iptin .r>nipVr.,rr.H,, :q preložeu 
na 26 november 1962. 
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Majšperk 
Območje krajevnega urada Maj

šperk je v letošnjem letvi zapu
stilo nad 90 moških in nad 80 
žensk, narodilo in naselilo pa se 
je na tem območju letos manj 
kot 50 moških in skoraj 60 žensk. 
Med odhajajočimi je precej mla
dih, rojenih po 1938. letu, med 
starejšimi pa prevladuje število 
rojenih med 1926. in 1937. letom, 
nekaj manjše je število odraslih, 
rojenih med 1914. in 1925. letom. 

Italijanskii esperantist 
v Ptuju 

Pretekl i teden se j e mudil v 
Ptuju g. Armando B l a s o m 
iz Udin. Prisostvoval je tečaiu 
ter seji odbora esperantske sek
cije. Izrazil j e zadovoljs tvo nad 
delom ptujskih esperantistov in 
j ih povabil v Udine, kjer bo 
postavljen impozanten spome
nik ustvaritelju mednarodnega 
jez ika dr. L. L. Z a m e n h o f u. 

G. Blasoniju ze lo ugajajo 
zgodovinsike zanimivosti muze
ja, arheološke zbirke kakor 
tudi razvoj mesta. 

Ogledal si j e še V e l i k o N e 
deljo, Ormož in Ivanjkovce. 
Slabo vreme j e motilo, da bi 
obiskal še druge kraje. 

Obljubi l j e , da še pride v Ju
goslavijo in bo spet obiskal našo 
zgodovinsko mesto. 

Pr i ja te l j i esperantskega giba
nja so vabljeni, da se udeleže 
občnega zbora esperantske sek
cije, ki bo 26. novembra ob 
18. uri v mali dvorani občinske
ga komiteja. 

Drevo deda in vnuica 
Drevo ginkgo je edini predstav

nik družine že davno izumrlih 
dreves. Staro je več milijonov let. 
Znanstveniki menijo, da je njego
va domovina Kitajska, od tam je 
bilo drevo preneseno na japonske 
otoke, nato pa v EJvropo in Ame
riko. 

Ginkgo raste nenavadno počasi. 
Od tod njegovo ime >vgu-sun-šu«, 
kot ga včasih imenujejo (pomeni: 
drevo deda in vnuka). Mladenič, 
ki je posadil drevo, mora doča
kati vnuka, šele tedaj začne dre
vo roditi. 

Gingkovi plodovi so okusni in 
hranljivi, vendar jih je treba uži
vati zelo zmerno, saj vsebujejo 
narkotične snovi. Kitajski zdrav
niki jih včasih uporabljajo proti 
kašlju in nekaterim drugim bolez
nim. Ženske pripravljajo iz njih 
kozmetično sredstvo za osvežitev 
obraza. 

Les tega drevesa je zelo trden 
in zato pripraven za gradnjo hiš, 
izdelavo pohištva in umetniških 
predmetov. Prej so na Kitajskem 
to drevo častili kot sveto, zato ga 
je še sedaj videti ob pagodah in 
molilnicah. Najstarejše drevo 
ginkgo raste ne primer v gorah 
Lušani, nedaleč od samostana 
Huanlunsi. Staro je več tisoč let. 
Ta očak meri v višino 33 metrov, 
njegov obseg pa je štiri metre. 

Dandanes sedijo to drevo v 
glavnem kot okrasno rastlino. 
Posebno lepo je v jeseni, ko so 
njegovi vejam podobni listi pokri
ti z zlatim nadihom. Na Kitaj
skem je ginkgo simbol sreče, in z 
njegovimi plodovi, ki jih prej po
barvajo rdeče, pogosto strežejo 
na svatbah. 

Videm se modernizira 
Na Vidmu pri Ptuju zaklju

čujejo zadnja dela na učitelj
skem bloku, ki ga je gradbeno 
podjetje » G R A D N J E « iz Ptuja 
zgradilo v rekordnem času. In -
vesititor je bil O b L O Ptuj, med
tem, ko je načrte zanj izdelal 
projektivni biro. 

P r v o lopato so zasadili v apri
lu ter bo za dan republike pri
pravljen, da sprejme prve, sta
novalce — predvsem učiitelje. V 
njem je 6 družimskih stanovanj 
in 3 samska. 

Kmetijski kombinat iz Ptuja 
pa je v letošnjem letu uredil na 

svojem bloku in manjisl d vosi a-
novanj.&ki hiši, ki sta ob glavni 
cesti zunanjo fasado. Popolno
ma je adaptiral po^slcpje naspro
ti šole, katero je že skoraj razpa-
dailo ter tako omilil stanovanj
sko sitisko na Vidmu, kajti v na
sprotnem primeru bi moral 
zgraditi novo, s čimer pa bi bile 
potrebne mnogo večje investi
cije. 

Ob desnem bregu Dravinje pa 
si gradijo zasebniki lične družin
ske hi'šice, v katerih nekateri že 
stanujejo, drugi pa se bodo vse
lili naslednje leto. 

Da bi pa kraj lahko še bolje 
zaživel, bi bilo nuj«o, da bi pri
stopili k čimprejšnji uresničitvi 
in vroči želji občanov, dd bi ure
dili na Viidmu pomožno ambu
lanto. Mnogo jeze in godrnjanja 
bi s tem odpadlo. Pnkrajišaini pa 
nismo za zanimivosti in to, da 
so gradbinci postavidi učiteljski 
blok popo'lnoma napak, tako da 
na glavno cesto gledajo samo 
line sihrambe in kuhinje, kar se
veda ni lepega videza za kraj 
ter se upravičeno sprašujemo, 
kdo je zakrivil to napako? Ob 
novih blokih — zgradbah pa se 
sramežljivo skriva med brajde 
Marohova domačija, ki je po 
vsej verjetnosti ena najstarej
ših a še ne obnovljeniih hiš na 
Vidmu. 

Enak blok je podjetje »Grad 
nje« zgradilo tudi v Podlehniku 
ter je tako za več let rešen pro
blem stanovanj za učitelje. Ko t 
je znano, je ravno vsled pomanj
kanja primernih stanovanj ob
čutno primanjkovalo učiteljev v 
tem delu iHaloz. 

F. Hovnik 

Videm je med poljem in Halozam i, zato se je tudi za oboje razvil 
v malo gospodarsko-kulturno sre dišče 

Katarinin 
s e j e m 

Po obvestilu Oddelka za go
spodarstvo občinf Ptuj obvešča 
prebivalstvo, da je Katarinin se
jem letos preložen na ponedeljek, 
dne 26. novembra 1962. 

Stališča 
in s k l e p i 

plenuma 
obč. odbora 
SZDL Ptuj 
(Nadaljevanje z 2, strani) 

bodo postali člani te organizacije 
tudi člani SZDL in zagotovijo na 
ta način še enotnejšo idejno moč 
obeh organizacij. 

• KO SZDL v Ptuju, Kidriče
vem in Majšperku (pa tudi dn>-
gi), naj najdejo oblike in metode 
delovanja z vsemi člani, pa tudi 
nečlani SZDL, pri čemer jim mo
ra izdatneje pomagati občinski 
odbor SZDL. 

• Odbori in članstvo SZDE 
morajo več delati z mladino, jo 
vključevati v SZDL — ko je iz
polnila osemnajst let — in v nje
ne odbore, ji pomagati in jo idej
no voditi. Mladino je treba navse-
jati na razne oblike dela so
cialistične zveze in organov sa
moupravljanja. 

• K O SZDL so dolžni biti v po
vezavi z delavsko univerzo v Ptu
ju. Organizirajo naj več preda
vanj za dvig idejne ravni in za
vesti članstva SZDL ter vseh ob
čanov. Tudi med K O SZDL in 
DU je potrebna večja koordinaci
ja v korist vsebine dela v po--
družnicah. 

• Dolžnost občinskega odbora 
in K O SZDL, zlasti podružnic, je 
aktiviranje organizacij in društev 
za dejavnost in v enotni akciji za 
izvedbo socialističnih ciljev. 

• Občinski odbor SZDL Ptuj 
naj organizira v letošnjem zim
skem obdobju krajši seminar za 
odbore SZDL o metodi dela v so
cialistični zvezi. V večerne poli
tične šole naj gredo člani iz vod
stev organizacij socialistične zve-i 
ze. 

Ker je sprejel razširjeni ple
num SZDL Ptuj zelo aktualna 
stališča in sklepe, jih morajo K O 
SZDL in podružnice obravnavati 
glede na prilike posameznih kra
jev. 

Obč. odbor SZDL Ptuj 
Janez Ljubeč, Ljutomerska 13, 

Ptuj 

Samoupravljanje in delitev 
dohodka - osrednje vprašanje 

(Nadaljevanje s 1. strani) 
o središki in ormoški zadrugi. 
Poleg lanskih obilnih prejemkov 
središkega kolektiva proti drugim 
v občini, je zadruga ustvarila do
biček, katerega delitev zahtevajo 
posamezniki. Drugi kolektivi so 
gibljivi del ustvarjenega dooička 
prenesli na sklade, zato je ple
num bil mnenja, da tega ne bi 
izplačali glede na to, kar po pra
vilniku pripada vodilnim ljudem, 
nekateri z večkrat manjšimi pre
jemki pa bi morali denar vračati. 
Tudi drugi kolektivi vztrajajo na 
tem, da je treba krepiti sklade. 

Prvo: sicrb za delavce 
v nadaljnji razpravi je govoril 

predstavnik kombinata Drago Za
bavnik o higienski zaščiti delav
cev in rekreaciji invalidov. Vskla-
jeval je možnosti zaposlitve reha-
bilitiranih invalidov, toda na kom
binatu je teh malo, ker kmetij
stvo zahteva zdrave ljudi. Govo

ril je tudi o zaposlovanju delav
cev na kombinatu skozi zimo pri 
obnovi vinogradov in sadovnja
kov, pri gradnji nove vinske kle
ti, preostali del pa v tovarni du
šika Ruše. 

Opel<arna in njene težave 
Težave pri od gradbenih sre

dišč, mest in industrijskih cen
trov oddaljenih opekarnah so 
predvsem v tem, ker so prisiljene 
zaradi prevoznih stroškov proda
jati svoje izdelke po nižji ceni 
kot bližnje opekarne. Prav zaradi 
teh momentov je tudi kolektiv 
ormoške opekarne prikrajšan in 
bo treba proizvodnjo specializira
ti. 

Sl(rbna izbira l<adrov za 
šolo 

Nadalje so delegati v razpravi 
glede smdikalne politične šole 

menili, da je za popolno dosego 
cilja, ki je začrtan v programu 
šole za sindikalne delavce, po
trebna skrbna izbira kadrov za 
slušatelje. V sindikalnih podruž
nicah bo treba takoj začeti načrt
no izbirati in zagotoviti, da se 
bodo iz sleherne sindikalne po
družnice šolali kadri v sindikalni 
politični šoli, kar enako velja za 
sindikalne podružnice sindikata 
prosvetnih delavcev. Dosedanje 
izkušnje so potrdile, da je uspeh 
S P S odvisen od dobre izbire kad
rov. 

Za slušatelje sindikalne politič
ne šole je treba izbrati najboljše 
in najzaslužnejše sindikalne poli
tične delavce in upravljalce, ki 
so v svojem političnem delu že 
dobili določene izkušnje in tudi 
take mlajše ljudi, ki imajo željo 
delati, ki se bodo izšolali za ak
tivne družbeno politične delavce 
v Hružbeno-političnih organizaci
jah. R . D . 

Kmetiisld kombinat 
Ptuj 
KUPUJE KMETIJSKA ZEMLJIŠČA NA OBMOČJU CELOTNE OBČINE PTUJ 
TER NA OBMOČJU O BRATNIH ENOT PRAGER SKO IN STARŠE. 

Ponudbe sprejemajo pisarne obratov: Dornava, Sobetinci, Turnišče, 
Kidričevo, Pragersko, Starše, Osojnik, Podlehnik In Zavrč. 

UPRAVA 
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K j e n a j b o p i u j s k o 
l e i n o k o p a l i š č e ? 
»Kje naj bu olimpijski plavalni 

bazeu v Jfluju?« je vprašanje, ki 
&e s* je lotila stanovanjska »kup-
nosi Ftuj sKupno s telesnovzKoj-
nimi in drugimi društvi in zbira 
za nujbolj&o rešitev pobude in 
predloge najširše javnosti. Na seji 
raznih predstavnikov v soboto, 
11. novembra 1962, se je izkazalo, 
da se je po dosedanjih predlogih 
težko odločiti za dokončno reši
tev. To vprašanje mora biti re
šeno glede na urbanistične mož
nosti, ki jih ima Ptuj z okolico 
poleg vseh drugih potreb in na
črtov pozidave mestnega območja 
Ptuja. Po vseh zbranih predlogih 
in podatkih bo morala pripraviti 
najboljše predloge posebna komi
sija, ki bo opravila v tem primeru 
važno in odgovorno delo. 

Vsa leta po osvoboditvi je tudi 
Ptuj skupno z drugimi slovenski
mi mesti iskal najboljše urbani
stične rešitve za gospodarski raz
voj in za življenjski standard 
Ptuja. Nagel tempo razvoja mesta 
je urbanistom skoraj vsiljeval re
šitve za pozidalne predele mesta. 
Nastala so naselja v kolodvorski 
četrti, v Stukih, ob Kramberger-
jevi poti, na Vičavi, ob Maribor
ski cesti, pri Hajdinski postaji in 
v Budini. Predel med železniško 
tovorno postajo in med Ormoško 
cesto si je priboril veljavo indu
strijskega dela, predel med želez
niško progo in Ljutomersko cesto 
stanovanjski del, med Ljutomer
sko cesto in Rabelčjo vasjo zdrav
stveni, stanovanjski in šolski del, 
med železnico in Turniščem kme
tijsko industrijski oz. predelovalni 
del in med železnico in Maribor
sko cesto in Studenčnico pa sta
novanjski del mestnega območja. 
Nastane vprašanje, kje najti pri
meren prostor za rekreacijo In 
perspektivni razvoj, prostor, ki 
bi naj služil mladini in odraslim, 
gospodarstvu, turizmu in gostin
stvu, zlasti pa zdravemu razvoju 
in športnemu udejstvovanju mla
dine. 

Pri izbiranju prostora za novo 
kopališče so deljena mnenja. Del 
predlagateljev je za to, da bi 
bilo kopališče blizu gospodarske
ga objekta — blizu kanala nove 
elektrarne na Dravi, drugi pa so 

za to, da bi bilo blizu šol in sta
novanjskih naselij. Nekateri mi
slijo, da bi bilo potrebno določiti 
kopališču tako mesto, ki bo do
stopno vsem stanovalcem Ptuja 
in okolice in tudi turistom, od 
koderkoli pridejo. Drugi so mne
nja, da bi moralo biti na mestu, 
ki bo lahko dostopno prometu, 
gostinstvu in k že obstoječim 
športnim objektom. 

Po mnenjih na sestanku bo od
ločitev težka. Nekoliko ga bodo 
olajšali urbanisti, ki pripravljajo 
urbanistični načrt Ptuja. Za ba
zen velikosti 50 x 25 m z vsemi po
možnimi prostori, z velikim pro» 

»toroip za sončenje, s parkirnim 
prostorom, s prostorom za razno
vrstni šport prav gotovo ni dovolj 
prostora med Grajeno, Masary-
kovo ulico in Gregorčičevim dre
voredom, niti pri Mladiki, na 
Grajskem hribu in na drugih po
dobnih omejenih prostorih. Pro
stor v Ljudskem vrtu, na Pano
rami in južno od živinorejsko-
veterinarskega zavoda je brez po
sebnih omejitev. Na Bregu so 
predlagani trije prostori, In sicer 
med Rogaško in Zagrebško cesto 
in med železnico, dalj« pro&tor 
med Mariborsko in Rogaško cesto, 
severozahodno od Rokovega hribč

ka ter prMtor med Dravo in 
Mlinsko cesto, kjer ni omejitev 
proti jugozahodu. Ta prostor bi 
še bil najbliže Dravi in kanalu 
nove elektrarne, enako prostor 
južno od Zivinorejsko-veterinar-
skega zavoda. 

Pri tem problemu, ki sili ptuj
ske predstavnike oblasti in orga
nizacij ter društev skupno z go
spodarstveniki na hitro odločitev 
glede na razmeroma kratek rok 
za vložitev programa in za dosego 
potrebnih sredstev, bo dobrodošla 
pomoč vse javnosti s predlogi in 
priporočili, da bo rešitev najbolj
ša in taka pomoč in opora pri 
izvajanju del, da se bo načrt hitro 
uresničil in da bo kopališče v 
Ptuju poleg obstoječih novih ob
jektov koristna in lepa ter za 
Ptuj izpopolnjujoča pridobitev, ki 
bo še dolgo za nami po delu ko
ristila vsem željnim kopanja in 
oddiha. Stanovaniska skupnost 
Ptuj bo prav hvaležna vsem za 
koristne pobude, ki bodo prispele 
na njen naslov do konca novem
bra t. 1., da bo komisiia iz njih 
izbrala najboljše in da bo po niih 
izdelan program. VJ. 

Uspel tečaj za me peti I ste 
v Vidmu 

Pretekl i teden se j e na V i d 
mu pri Ptuju zaiključil prv i te
čaj za mopediste, k i ga j e orga
niziralo A M D Ptuj . Teča j j e 
redno obiskovalo 24 mopedistov 
ter so vsi — razen enega — iz
pit z uspehom opravi l i , kar j e 
vsekakor zavidanja vredno ter 
j e zasluga prizadevnega preda
vatel ja tov. Rudolfa Novaka , ki 
se j e dnevno vozi l iz Ptuja na 
Videm ter tako omogočil mope-
distom obiskovanje in polaga
nje izpita v neposredni bližini 
doma. 

Kandidatov za tečaj j e še več 
ter b o kazalo že v kratkem or
ganizirati drugi tečaj na Vidmu. 

Fr. Hovnik 

Sodelavec japonske tele
viz i je prof. NIŠIUMI z 

esperantom po svetu 
Ko je japonski esperantist pri

šel v Evropo, se je sestal z mno
gimi esperantisti in klubi. Več kot 
eno leto je bil prof. Taco Nišiumi 
v Parizu ter se je udeležil mnogih 
nacionalnih in internacionalnih 
kongresov v Angliji, Franciji in 
Španiji. Na Dunaju je bil pri 
predsedniku republike in županu 
F. Jonesu. Imel je pogovore s pri
jatelji raznih dežel. 

Doma g. Nišiumi predava na 
tokijski univerzi, kjer je spisal 
okoli 30 knjig zgodovinskega zna
čaja. Pri japonski radiofoniji je 
sodeloval pri oddaji za Evropo in 
Ameriko. 

V dvajsetih deželah je g. Nišiu
mi propagiral esperanto in sve
tovni esperantski kongres, ki bo 
v Tokiu. 

Poljski esperantist bo 
obiskal Afriko, Azijo In 

Avstralijo 
Mladi znanstvenik-geograf g. 

Dworczyk bo na svojem dolgem 
potovanju obiskal razne dežele. 
Spisal je že dve knjigi o svojem 
potovanju in zdaj bo zbral mate
rial za doktorsko dizertacijo. Pre
daval bo o esperantu in posnel 
film o življenju esperantistov v 
raznih delih sveta. 

Esperantski 
svetovni potnik 

Poznani esperantist g. W. F. 
Simpkins potuje po svetu že več 
kot 11 le t Po šestmesečnem bi
vanju v Mehiki — kjer je med 
drugim poučeval tudi esperanto, 
j e nadaljeval potovanje po Ame
riki in Kanadi. 

Po »Heroldo de Esperanto« 
J. D. 

Taborniki vas vljudno vabijo, pridite! 
»s prirodo k novemu č loveku« 

j e geslo tabornikov, ki bodo 
imeli v nedeljo, 25. novembra 
1962, ob 9. uri občni zbor v dvo
rani komiteja, Ptuj , Miklošiče
va ulica 14. 

Taborniška organizacija hoče 
z v z g o j o in z utrjevanjem duha 

Tabornikom je najlepše v naravi 

in telesa, z zbl iževanjem svojih 
članov s prirodo in z naravnej-
šim načinom živl jenja vzgoj i t i 
svoje člane v zdrave in močne 
ter srečne ljudi. V vsakdanjem 
živl jenju, na vsakem koraku 

naj so ravnajo po svojih vrli-
naJi, po odločnosti, vztrajnosti, 
skromnosti, varčnosti, zvestobi, 
discipliniranosti, vzdržnosti, či
stosti, delavnosti in utrjenosti, 
preprostosti, po ljubezni do na
rave, po poštenosti in resnico
ljubnosti, pravičnosti, iskreno

sti, naprednosti, stremljenju za 
znanjem, po dobrem tovarištvu 
in pomoči drugim, vljudnosti in 
gostoljubnosti ter po veselem 
živl jenju. K takšni vzgoj i , k 
takšnim vrlinam, k takšnim ci
l jem streme taborniški zakoni. 

V prednjem j e zajet ves osnov
ni smisel taborniške vzgo je . 

Taborniška organizacija v 
Ptuju v zadnjem času zopet 
pr idno dela. Nujne prostore or
ganizacije si urejajo sami v pol 
razpadli lovski hišici pred vho
dom na športno igrišče Drave . 
Z vesel jem priznavajo, da so 
nj ihovi napori za dosego last
nih prostorov našli razumeva
nje in podporo v mnogih orga
nizacijah in podjetjih, k i so 
prispevala svoj delež za pr idne 
roke v materialu. Manjka j im 
še taborniška oprema. Mladina 
j e .še vedno željna romantične
ga udejistvovanja v naravi, ta
borjenja, postavljanja šotorov, 
tabornih ognjev, ž ivl jenja v na
ravi v družbi vrstnikov, spo
znavanja različnih veščin, od 
uporabe orodja, pripravljanja 
ležišč, plavanja, smučanja itd. 
Vse te igre prerastejo v veseli , 
vendar disciplinirani skupnosti, 
v del najlepše živl jenjske vse
bine posameznika in skupine ob 
trdnih tovariških vezeh. 

Vsakdo, ki ga zanima, kaj de
la jo tabroniki, smoter in ci l j 
nj ihove organizacije, ki želi so
delovati s taborniki, otrok, mla
dinec ali prileten, ki ga veseli 
aktivnost taborniške organiza
cije in njeni uspehi, naj se ude
leži zbora v nedeljo, 25. novem
bra 1962. kjer mu naj vel ja pri
srčen ^ D O B R O D O Š E L « . PxN. 

Naloga kmetijstva-
velika proizvodnja 
Inž. Egon Zoreč 

Prizadevanja za napredek 
kmetijstva so pravzaprav zdru
žena v eni sami zahtevi, ki gla
si: ve l ika proizvodnja. Ni do
v o l j , če dosežemo, da se pri
delki več ali manj povečajo, 
temveč moramo doseči, da bo
mo pridelovali toliko, kolikor 
j e dandanes mogoče tudi pri 
nas, ne le v kmetijstvu razvitih 
dežel. 

Toda, kako? Storiti j e treba 
celo vrsto ukrepov in stalno 
premagovati številne težave, ki 
zavira jo napredek. Nedvomno 
so naiše kmetijske zadruge da
nes sposobne voditi kmeti js tvo 
k napredku. Sodelovanje zaseb
nih pridelovalcev-zadružnikov 
z zadružno organizacijo j e tako 
učinkovito, da odtehta slabosti 
in težave zemljiške posestne 
razdrobljenosti, kakor tudi niz
ko tehnično raven in pomanj
kanje strojev in strokovnega 
znanja, zastarelo obdelavo zetii-
I je itd. Zadružna organizacija 
je ustvarila podlago za gospo
darsko uspešno sodelovanje 
med kmetom in njo in je ne 
smemo več smatrati za kmeto
vega pomočnika, temveč j e ona 
organizator sodobne proizvod
nje. L e v sotlelovanju z zadru
go, z njeno materialno in stro
kovno pomočjo, bo uspel kmet 

na svojih raztresenih parcelah 
doseči takšne pridelke, kakršne 
daje sodobno kmetijstvo. S tako 
ve l iko proizvodnjo pa se bodo 
začeli spreminjati tudi odnosi 
na vasi. 

Za večj i u.speh v kmetijstvu 
j e vel ikega pomena tudi izobra
ževanje delavcev. L e okrog 5 "/o 
delavcev v kmetijstvu pri nas 
j e strokovno usposobljenih. 
Strokovna raven delavcev se 
mora dvigniti . 

Danes pridelamo na 60.000 ha 
žitnih površin približno 12.000 

vagonov žita. Potrebovali bi ga 
50.000 vagonov. Ce bi dosegli 
povprečni pridelek 30 q, bi v 
Slovenij i več ne b i lo potrebno 
uvažati žita. T o je mogoče do
seči. Potrebujemo le sorte za 
posamezna silno različna podr 
nebna in zemljiška področja, 
Mnoga naša družbena posestva 
si neprestano prizadevajo, da 
bi dosegla kar največji pride
lek. Naloga ve l ike proizvodnje 
mora bitj izvršena. ' ... 

Dolina Dravinje vzhodno od Maj šperka 

Uedno uei! dela pri »Surovini" 
Na dvorišču poslovalnice »Su

rovine« Ptuj je vedno večji kup 
starega železa in drugega mate
riala. Glede na to nam je pojas
nil poslovodja »Surovine« Ptuj 
Franc Orešnik, da je zanimivo, da 
je za prodajo odpadnega mate
riala vseh vrst in oblik vedno več 
razumevanja v kolektivih pa tudi 
pri zasebnikih. Na drugi strani 
podjetje »Surovina« v vedno večji 
meri oskrbuje zlasti podjetja in 
zasebnike z raznim materialom, 
ki ga sicer ne morejo sami najti 
in dobiti. 

Pred nedavnim je dobila poslp^ 
valnica »Surovina« Ptuj večjo ko
ličino raznih cevi različnih dolžin 
in debeline in ta kup bo kmalu 
skopnel, ker je zlasti za cevi naj

večjo zanimanje. Kupci uporab
ljajo take cevi za stebre za ogra
je, za razna vrata in okvirje in 
za razne druge namene. Posebno 
zanimanje je tudi za betonsko 
železo, za tračnice raznih nosil
nosti in dolžin, pločevino (izseka
ni razni izdelki), dobrodošlo za 
ograje in razni drugi material. 

Ob tem večjem zanimanju za 
prodajo odpadnega materiala je 
vedno manj podjetij, ki bi imela 

[ zaloge odpadnega materiala. Za 
to poskrbijo marsikje sindikalne 
organizacije in druga društva v 
podjetjih, ki potrebujejo sredstva 
za tekoče potrebe ali pa za kak
šno poučno ekskurzijo, nabavo 
strokovnih knjig, zračnih pušk 

itd. Tudi otroci so pridni nabi
ralci starega železa, papirja, cunj 
itd. Nekatere šole zberejo večje 
količine in izkupiček porabijo za 
šolska potrebščine. 

V prvih letih po osvoboditvi so 
ljudje na promet z odpadnim 
materialom gledali s predsodki in 
s podcenjevanjem, sedaj pa spraz
nijo vse, kar ne spada v podjetja, 
v shrambe, kleti in na podstrešja, 
ker potrebujejo prostore, v enaki 
meri pa tudi denar. Po doseda
njem prometu sodeč je še precej 
materiala pri nekaterih podjetjih 
in pri družinah. 

Podjetje »Surovina« poskuša 
vzbuditi za prodajo takega mate
riala čimvečje zanimanje in mu 
to tudi uspeva. ' VJ 

F O T O Z A P I S E K 
Trgovina v Vuzmetincih se mora ukrniti 

Res je , da j e v trgovini v Vuzmetincih letno prometa 22 mi
l i jonov dinarjev, toda to ni vse. Prostori več ne ustrezajo za 
t rgovino; uničeni so podi, izložbe, police in pult. Potrebna j e 
adaptacija predvsem prostorov, ki zdaleč več ne ustrezajo 
higienskim predpisom. T rgovsko podjetje >Zarja« Ormož ne bo 
privatniku poleg ve l ike najemnine še urejevala lokala. A l i ne 
bi lahko lastnik lokala hitreje ukrepal? K d o bo pred prebivalci 
zagovarja l ukinitev potrebne trgovine? 

Nase zdravje 
Otrok in nevarnost 

»Tisoč oči bi morala imeti, da 
bi lahko pazila na tega vihravč-
ka.« Ta vzdih iz globine srca gre 
po vsem svetu. Vsaka mati je to 
spoznala, kakor hitro je njen mal
ček prerastel stajico in se odpra
vil na pot, da bi odkril svet. 

Za podjetnega malčka pa je vse, 
kar vidi okrog sebe, nekaj no
vega. Ne samo, da nima nobenih 
izkušenj, še malo se mu ne sanja 
o nevarnostih, ki mu grozijo. Zato 
so otroške »ekspedicije« najbolj 
nevarno početje na tem svetu. 
Zakaj v izgubo gre lahko zdravje 
ali tudi življenje. 

Poldrugo leto stari otroci bodo 
prav tako brez pomisleka pili 
šmarnično vodo iz vaze, kakor 
bodo segli po koščku žarečega 
oglja ali pa strmoglavili iz po
steljice. 

Sele ob koncu drugega leta sta
rosti lahko pričakujemo, da se 
otroku zbudi občutek za vsakda
nje nevarnosti in se temu primer
no tudi vede Dotlej pa je — kar 
priznajmo: brez primere huda na
loga matere, da ima ob vsakem 
opravilu v hiši še povsod svoje 
oči. 

Nevarnost preži povsod. Začne 
se že pri igrači. Le-ta mora biti 
zadosti velika, da je otrok ne 
more vtakniti v usta. Biti mora 
brez robov in konic. Poškodovane 
igrače je najbolje zavreči. Igrače 
iz kovine prihranite za poznejša 
leta, da ne bodo v nevarnosti šipe 
vaiih oken. 

Kuhinja je prostor nevarnosti 
prve vrste. Ce bodo ročaji ali dr
žaji ponvic moleli prek štedilni-
kove plošče ali pa boste postavili 
lonec z vročo juho na rob mize, 
bo trajalo le malo časa, da se bo
ste morali odločiti, ali se opeklina 
ali oparina lahko zdravi doma ali 
pa bo moral otrok v bolnišnico. 

Gotovo je nadležno, da je treba 
kletna vrata vedno znova skrbno 
zaklepati, mnogo bolj nadležno pa 
je in vrhu tega še velika skrb, 
negovati otroka, ki ima pretres 
možganov ali zlomljeno nogo. 

Stara je modrost razkuštrančka, 
da ne sodijo »nož, vilice, škarje 
in luč« v otrokove roke. Brez 
dvoma trpijo živci, če moraš brez 
presledka paziti na otroka in ga 
opominjati; toda pomislite, koliko 
živcev bi vas stalo, če bi si vaš 
otrok iztaknil oko ali pa bi bil 
v hipu ves v plamenih . . . 

Pred temi pravimi nevarnostmi 
obvarujte svojega otroka; ven ^ar 
ne bodite preveč bojazljivi. Prav 
nič ne škodi, če pade otrok npr. 
na ravna tla. To celo mora tako 
biti, če naj se nauči trdno stati 
na svojih nogah. Saj se pri tem 
skoraj nič ne zgodi, ker so otroci 
umetniki v padanju. Bnnka ali 
praska nista pomembni. To se 
ozdravi pri otroku kot bi mignil. 
Zato pa, ne zapravljajte svojih 
živcev z bojaznijo, marveč jih 
uporabljajte za to, da ostanete 
venomer pazljivi in čuječi. 

Tudi v Majšperku oddaja 
»Pokaži, kaj znaš" 

A k t i v LMS Tovarne volnenih 
izdelkov Majšperk j e v zadnjem 
času zaživel novo ž iv l jen je . V 
začetku meseca decembra, ver
je tno 16. decembra, namerava 
aktiv prirediti oddajo »Pokaži , 
kaj znaš!«. A k t i v je že razpo
slal razpis, na katerega se j e že 
pr i jav i lo precej kandidatov. 
Ce lo iz aktiva LMS » V o l n a « La
ško so poslali dve pri javi . Ra^ 
zen teh pr i jav so se pr i jav i l i 
kandidati iz Alajšperka, Ptuja, 
Pragerskega, Ci rkovc in drugih 
krajev. V nedeljo, 2. decembra, 
bodo vsi kandidati polagali iz
pit, vsi bodo lahko pokazali 
svoje znanje na avdicij i . N a j 
boljši bodo nagrajeni z nagra
dami, ki so jih darovale orga-

Tečaj za prvo pomoč 
v Ormožu 

Pred nekaj dnevi je občinski 
odbor R K Ormož ustanovil tečaj 
za prvo pomoč. Tečaj prve pomo
či je namenjen predvsem ženam 
in dekletom, da bodo lahko s pri
dobljenim praktičnim in teoretič
nim znanjem izvajale naloge v 
prvi pomoči civilne zaščite. 

Tečaj obiskuje 33 deklet in žena 
razne starosti in poklicev. Pre
davanja so dvakrat tedensko. Ob 
ustanovitvi tečaja je bilo veliko 
zanimanje za predavanja tudi pri 
drugih občanih. Med in po vsa
kem predavanju se tečajnice us
posabljajo za praktično nudenje 
prve pomoči: kako nuditi pone
srečencu umetno dihanje pri raz
novrstnih poškodbah, obvezova-
nje, spoznavajo osnovna zdravila 
in njih uporabe. Opaža se, da 
imajo za tovrstne tečaje večje 
zanimanje vaška dekleta. Tečaj 
je zato posebno zanimiv, ker zna 
predavatelj dr. Anton Trop te
čajnicam podajati znanje na zelo 
dostopen način. 

nizacije iz ptujske in drugih 
občin. 

Poleg tega j e aktiv usmeril 
svojo dejavnost v druge smeri. 
O b integraciji podjetja v Mari
borski tekstilni kombinat se j e 
tudi mladina akt ivno udeležila 
razprave o tem važnem koraku 
podjetja. Pod okri l jem »Svobo-
dci j e aktiv ustanovil folklorno 
skupino, namerava pa tudi za
četi z učenjem igre, s katero bi 
nastopili in se predstavili do
mačemu in ostalemu občinstvu. 
Pri tem j e posebno razveselj i
v o sodelovanje med akt ivom in 
Svobodo. Vse to so poskusi mla^ 
dine, da bi razgibala kulturno 
ž iv l jenje v Majšperku, kjer j e 
bi lo pred leti ze lo pestro, pa j e 
v zadnjem času zamrlo. 

(^opravek 

Pod naslovom »Dobro in poce
ni?« v št. 44 »Tednika« z dne 16. 
novembra 1962 objavljen članek 
se nanaša na mesnico na trgu pod 
naslovom »MESOKOMBINAT PE
R U T N I N A PTUJ«, ki prodaja vsa
kovrstno drobovino in kosti, ne 
pa na mesnico Zavoda za komu
nalno dejavnost, kakor je bilo 
pomotoma navedeno. Slednja je 
tudi na trgu, vendar v njej ne 
prodajajo perutnine. 

Dopisuj te v 

TEDNIK 
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NOV PLETILNI STROJ, dolžine 
1 m, znamke »Frauenkopf«, ple
te debelo in tanko nit, prodam. 
Na Tratah 3. 

PRODAM POSESTVO, hišo z go
stilniškim prostorom Korže 
Cirkovci. 

SLAMOREZNICO IN M L A T I L N I -
CO, oboje v dobrem stanju, 
ugodno prodam. Naslov v upra
vi. 

PRODAM SPALNICO. KUHINJO. 
mizni štedilnik in razno. Ogla-

Mestni kino Ptuj 
predvaja 2"5. novembra t i . fran
coski kinemaskop^ki film »Kdo 
ste, Mr. Sor^e«; 24. in 25. no
vembra 1.1. francosko-italijan-
ski barvni kinemajskopski film 
»Ansterlitz«; 26. in 27. novem
bra 1.1. ameriški vistavisionski 
film »Naj l jubši učenec«. 

Kino »Ruda Sever«, 
Gorišnica 
predvaja 25. novembra 1.1. ame
riški film »Po krivem obdol-
žen«. 

Kino Tomaž pri Ormožu 
predvaja 25. novembra t. 1. ju
goslovanski film »Dobri stari 
planino«. 

Kino Zovr r 
predvaja 25. novembra 1.1. ame
riški barvni kinemaskopski film 
»Princ in igralka«. 

site se v petek ves dan, v so
boto popoldne in v nedeljo. V i -
čava 14. 

TELEVIZIJSKO ANTENO, kom
pletno za kanal 7 in 9 prodam. 
Sp. Hajdina 139. 

HISO Z GOSPODARSKIM PO
SLOPJEM in 172 arov zemlje 
prodam. Cena 550.000 din. Gra
jena 131 pri Vurberku. 

RABLJENO KUHINJSKO OPRE
MO, posteljo in drugo prodam. 
Naslov v upravi. 

2ENSKO VZAMEM NA STANO
VANJE. Nežka Fošnarič, Pre
šernova 18. 

PREKUJC! 
Preklicujem neresnične vesti, 

ki sem jih širil proti pismor 
nošema pošte Ptuj Slavku Gra-
barju in Otu Borkii ter se za
hvaljujem, da sta odstopila od 
tožbe. 

Janez Lubec, 
Ptuj, Ljutomerska 11 

C E N E 
sadja in zelenjave 

v trgovini na drobno pri 
>*SADJARJU« trgovskem 
podjetju za odkup in 

prodajo kmetijskih pri< 
delkov na dan 

na dan 21. novembra 1962. 

Krompir 32 din, česen 400, če
bula 130, solata 120, zelje 40 do 
50, pesa 50, peteršilj 80, korenje 
60, kostanj 60, orehi 250, jabolka 
85, hruške 70, kutine 70, limone 
260, smokve 240 do 300, fižol 200, 
kislo zelje 84, kisle zelnate glave 
84 dinarjev. 

Objava 
naidenih 

predmetov 
v hrambi Občinskega ljudskega 

odbora v Ptuju se nahajajo sle
deči najdeni predmeti: 

1. 12 kompletnih moških koles, 
2. 5 okvirjev za moška kolesa, 
3. 6 kompletnih ženskih koles, 
4. 2 zavitka raznega blaga, 

5. 5 denarnic, v nekaterih nekaj 
gotovine, 

6. več kosov raznih rokavic, 
7. več kosov razne obleke, 
8. en čoln, 
9. ena sandolina, 

10. tri moške ure, 
11. ena ženka ura, 
12. 12 m domačih preprog, 
13. večje število pokrajinskih slik, 
14. ženski dežnik, 
15. ena otroška obleka in ene 

otroške hlače. 

Zgoraj navedeni predmeti se 
nahajo v shrambi ObLO v Ptuju 
že čez eno leto ter se stranke, ki 
pogrešajo take predmete, naj zgla-
sijo v uradnem času v pisarni od
delka za notranje zadeve ObLO 
Ptuj, Trg Mladinskih brigad št. 1 
I I . nadstr. zaradi ugotovitve last
nine. 

Dne 20. dec. 1962 ob 8. uri bo 
prodaja najdenih predmetov na 
dvorišču Občinskega ljudskega 
odbora v Ptuju, Trg Mladinskih 
brigad št. 1. 

Iz pisarne oddelka za notr. 
zadeve ObLO Ptuj 

Š P O R T 
R O K O M E T 

Komentar ob koncu 
rokometnega prvenstva 

Predvidevanja v začetku prven
stva so se v glavnem izpolnila. 
Vsa tri ptujska moštva so se v 
svojih ligah odlično odrezala. 

C L A N I : 

Člansko moštvo, ki je že spo
mladi nakazalo, da bo letos igralo 
eno izmed najvažnejših vlog, ni 
razočaralo svojih simpatizerjev. Po 
večletni krizi so se končno povz
peli med najboljše klube v mari
borskem okraju. Levji delež za ta 
uspeh je doprinesel odličen igra
lec in športnik Zlender. Na mno
gih tekmah je igral tako, da se ga 
ne bi sramovalo sprejeti v svoje 
vrste nobeno jugoslov. rokometno 
moštvo. Asistirali so mu odlični 
mladi rokometaši Sulek, Strašek, 
Ročak, Zemljč, Safranko, Hojker, 
Sumandl. Na vratih sta bila odlič
na Kuhar in Rakuš, ki se je izka
zal tudi kot dober igralec. Zelo 
talentirani Perger je imel smolo, 
saj se je že sredi prvenstva po
škodoval in je lahko tekmam pri
sostvoval le kot gledalec. Drava 
je nesrečno izgubila le eno tek
mo, ki jo pa lahko spomladi na
doknadi. 

ŽENSKE: 
Ženska ekipa letos v okrajni ligi 
ni imela enakovrednih nasprotnic. 
Vse tekme je dobila z visokim re
zultatom. Najboljše igralke so bi
le Toplal^ Kramberger. Komac, 

Pernat in Nahberger. Poleg teh 
ima trener Sarman pred vsako 
tekmo na razpolago še okrog 15 
talentiranih mladih rokometašic. 

Lestvica: D R A V A 10, Branik 8, 
Maribor 6, Fužinar 2, V. NEDE
LJA 1 in Slov. Gradec 1. 
M L A D I N C I : 

Mladinci so imeli letos veliko 
smolo, saj je večina igralcev bila 
v najboljši formi že na začetku 
prvenstva, medtem ko je kvaliteta 
njihove igre proti koncu zelo 
padla. Zadovoljila sta le Belšak 
in Križe, medtem ko je forma 
ostalih igralcev zelo varirala. 

Lestvica: Kovinar 12. Branik 10, 
D(RAVA 8, MTT-Livarna 4. Fu
žinar 4. Slov. Gradec in V. NEDE
LJA 1. 

S A H 
v nadaljevanju gimnazijskega 

šahovskega prvenstva, v polfinal-
nih skupinah ni bilo večjih pre
senečenj Vsi favoriti se bodo ver
jetno plasirali v finalni del. Nekaj 
kol pred koncem je lestvica: 

A skupina: Znidarič 8, Brglez 
7,5, Možina I. 7, Perko 7, Primo-
rac 6,5, Skok 6,5, Napast in 
Zmavc 5 itd. 

B skupina: Habjanič 11.5. Rup-
nik 9, Verdenik 7, Anžel 5.5. Su
lek 5. Zličar 4,5, Možina 4,5, Spa-
capan 4 itd. 

KEGUANJE 
Za dan republike se bosta na 

ptujskem kegljišču pomerili mo
štvi, ki sta dosegli oktobra 1962 
največ točk. 

V borbenih tekmah za naslov 
najboljše ekipe Ptuja je dosegla 
ekipa krožka četrtek, drugo me
sto pa si je priborila ekipa torka. 

„]\[amigoYan|a in govorice" iz Velike Nedelje 
Milan Zupane je v »Tedniku« z 

dne 16. novembra 1962 dal obja
viti članek: »Delo in uspehi TVD 
Partizan«. 

V tem članku je sicer napisano 
o delu in uspehih rokometnega 
društva iz Velike Nedelje, nekaj 
pa gre na rovaž občinske zveze za 
telesno kulturo, posebno rokomet
ne sekcije T V D Partizan iz Or
moža. 

Nimam namena zagovarjati niti 
kritizirati dela občinske zveze, po
trebnih pa je nekaj pojasnil o 
naši rokometni, sekciji. 

Zupane navaja dobesedno: » K 
temu članku bi hoteli še dodati 
razna namigovanja in govorice, 
naj bi se Partizan Velika Nedelja 
in Partizan Ormož združila pred
vsem na račun rokometa. Ta za
misel je zanimiva za posameznike 
iz Ormoža.« 

Treba je priznati, da so to res 
»namigovanja in govorice posa
meznikov,« vendar ne iz Ormoža. 
Ne more biti govora o združenju 
dveh takih društev TVD Parti
zana, ki sta precej oddaljeni, in 
mora vsako društvo vršiti svoje 
poslanstvo in naloge v lastni oko
lici! Poudarjamo, da vsi oddelki 
Partizana v Ormožu redno telova
dijo. Kaj delajo razen rokometa-
šev pri Vel . Nedelji, v članku ne 
piše. 

Zahvaljujemo se tudi za dobro
hoten nasvet, naj vzgajamo lasten 
kader! 

Naša rokometna sekcija ima že 
precej vzgojen, čeprav mlad ka
der. Njegova požrtvovalnost je 
lahko za vzgled tudi prek meja 
naše občine. To potrjujejo dose
ženi uspehi, ki so menda pravi 
vzrok za hudo kri posameznikov 
iz V . N. Ce pa .so nekateri na štu
diju in se morajo na dan tekem 
voziti domov, je to samo naša ve
lika skrb. Postavljen je pogoj 

rednega študija! Prav ganljiva je 
tudi skrb, »kdo bo kril njihove 
potne stroške?«. Bodite pomirjeni, 
vaše društvo s tem ni prikraj
šano niti za dinar. Za pregled de
la in denarnega poslovanja ima
mo revizijske komisije. 

Naj se povrnemo na vzgojo ka
drov. Vso preteklo zimo ste lahko 
rokometaši vadili z nami v vaiš 
telovadnici v Ormožu. Sedaj va
dijo že naši mladinci in kmalu 
bodo pričele z vadbo tudi mla
dinke. Sedaj igrajo za vaše dru
štvo kar štiri Ormožanke. Te bi 
lahko smatrali za naš bodoči ka
der, katerega moramo, po vaših 
nasvetih, sami nadalje vzgajati! 
To pa se nikakor ne imenuje 
združevanje, in rokometašice se 
bodo lahko čisto po lastni volji 
odločile, v katerem društvu bodo 
hotele igrati. Vemo, da je vaš do
bri vratar odšel k vojakom. Kako 
ste vi vzgajali in trenirali vaš 
kader? Sedaj mora braniti vrata 

Središčan? Pa ni edini v vaših 
Tovariši iz Velike Nedelje, še 
Tovari^ii iz Velike Nedelje, še 

besedo! Skoraj je nemogoče, da v 
lastnih vrstah ne bi imeli člo
veka, ki bi lahko sam objavil va
še »uspehe« v časopisu. Zakaj se 
skrije pisec ali vsaj informator za 
podpisom trenerja RK Drave — 
Zupanca? 

V naši rokometni sekciji je vse 
v redu in to vam bomo pokazali 
spomladi na igrišču, kamor vas 
že sedaj vljudno vabimo. Vsaka 
pametna in resnična kritika, do
ber nasvet ali pomoč so vedno 
dobrodošli. 

Ta naš odgovor nima namena 
vnašati razdora med sosednji do
bri društvi. Nasprotno! Prav iz 
takih, na vse zadnje malenkostnih 
pripomb je razvidno, da je med 
nami premalo sodelovanja, ker bi 
si brez škode vse te stvari lahko 
v obraz povedali in jih pravilno 
postavili! Kuharic Božo 

S P E C I A L N A B O L N I Š N I C A Z A PLJUČNO T U B E R K U L O -
•ZO ORMOŽ 

R A Z P I S U J E 

2 prosti delovni mesti 

bolničark-rjev 
Pogoji: dokončana enoletna bolničarska šola s šestmesečno 
prakso. 

Prejemki po pravilniku osebnih dohodkov zavoda. Prošnje 
se naj vložijo v roku 15 dni od dneva objave. ^ 

O S E B N A K R O N I K A 
Rojstva, poroke In smrti no območju matičnega 

urodo Ptuj 
Rodile so: Katica Hršak, Kra -

pma — Darka; Marija Plohi, 
Formin 18 — Ireno; Jožica Ma
rini*, Kidr ičevo 4 — Miroslava; 
Neža Kukovec. Stojnci 131 — 
Milana; Ivana Aleksič, Vel . Bre-
brovnik 55 — Vesno; Ema V o l -
gemut, Bi'šečki vrh 47 — Zlatka; 
Ljudmila Sel, Jurovci 26 a — 
Martina; Marija Lutar, Urban 
185 — Rajka; Marija Kožar, 
Kaj žar 65 — Andreja; Marija 
Hren, K o g 5 — Natašo; Silva 
Rangjelovič, Aškerčeva 14 — 
Tomislava; Antonija Sakelšek, 
Zg. Hajdina 50 — Marjana; Je
lena Smoddiš, Podgorje 18, L ju 
tomer — Marjajna; Marija L e -
skovar, Ljutomerska 10, Ormož 
— Sre«čka; Marija Lah, Skoli-
brova 10 — Andreja; Neža Go
lob, Dornava 105 — Andreja; 

Vilma Vojsk, Placar 45 — Mar
tino; Ana Predikaka, Trg svo
bode 1 — SilvxD; Matilda Pernat, 
Zg. Jablane 32 — deklico; Te re 
zija Tominc. Apač^e 105 — Kat i 
co; Jelena Letonja, Ljutomer-
sika 2 — Mitja; Ema Kolarič, 
Lackova U — deklico; Štefanija 
Hmčič, Veliki vrh 14 — Stani
slava; Rozalija Bezjak, Spuhlja 
110 — Albino; Neža Vindiš. Va -
reja 27 — dečka; Angela Mežko, 
Zamušani 91 — deklico; Eliza
beta Cafuta, Macelj 37, Krapina 
— dečka; Marija Seruga, Goroa 
10 — dečka; Marija Klaijdarič, 
Starže 1. Tezno — dečka. 

Umrla sta: Jožefa Rozman, 
Prepolje 74, rojena 1908. umrla 
15. novembra 1962; Jožef Petro
vič, Krčevina 2, rojen 1880, 
umrl 19. novembra 1962. 

Kri, ki rešuje življenja 
Dne 13. novembra 1962 so da

rovali kri krvodajalci iz Lov
renca: Fruk Mirko, Fideršek 
Matilda. Drevenšek Jožef, Bera-
nič Štefan. Strmšek Alo jz , Bra-
čič Jožef. Brencelj Rudolf. Med
ved Janez. Brumec Jera, Jeza 
Nežka, Sobočan Ivanka, Kozo-
derc Neža, Skledar Jožef, Med
ved Ana. Hertiš Neža. .Sluga 
Minka. Pernat Marija, Osi Ka
tarina. Peršuh Marija. Predika
ka Terezi ja . Krajnc Katica, Je-
renko Marija. Vajt Rozalija, 
Mojzer Katica. Peršuh Franc, 
Krajnc Jožica. Sterbal Marija, 
Pišek Anton. Vodušek Neža in 
Korošec Hilda. 

Dne 15. novembra 1962 so da
rovali kri krvodajalci iz Zetal: 

Kojc Andrej , Kos Ivan, Zajdela 
Marija. Jerič Ludvik. Kos Kata
rina, Plajnšek Matija. Kojc Ro-
zika, K lepe j Ljudmila. Potočnik 
Ana, Potočnik Alo jz in Dobrun 
Jožef. 

Medtem so darovali kri še po
samezni krvodajalci, in sicer: 
Majcen Jožef. Repec Genovefa, 
Plohi Janez. Kopčie Franc. Bela 
Terezi ja , Horvat Alojz i ja . Bog-
me Angela. Bauman Ana in Na
past Lenka. 

Vsem organizatorjem in krvo
dajalcem se v imenu bolnikov 
najlepše zahvaljujemo za ves 
trud in požrtvovalnost! 

Rdeči križ Ptuj 
Splošna bolnica Ptuj 

Kmetijska zadruga » D R A V S K O POLJE«, Lovrenc nai 
Dravskem polju, razpisuje naslednja delovna mesta: 

1. komercialista 
2. dva liemijsica tehnika 
3. sekretarja 
4. finančnega knjigovodja 
5. administratorja 

Pod točko 1. in 2. se zahteva srednja šolska izobrazba 
in najmanj dve leti prakse. Pod točko 3., 4. in 5. srednja 
šolska izobrazba ali nižja z najmanj dve leti prakse. 

Plača po pravilniku o deli tvi osebnih dohodkov za
druge. 

Pismene ali ustmene prošnje sprejema Kmetijska za
druga >Drav&'ko p o l j e « . Lovrenc na Dravskem polju. 

Komisija Občinskega ljudskega odbora Ptuj za razpis 
mesta direktorja Dimnikarskega podjetja Ptuj, po 21. členu 
zakona o pristojnosti občinskih in okrajnih ljudskih odbo
rov in njihovih organov (Ur. list FLRJ, št. 52/57) razpisuje 
delovno mesto 

direktorja 
Dimnikarskega podjetja Ptnj. 

Pogoji razpisa: kandidat mora biti dimnikarski mojster in 
mora imeti najmanj 5 let prakse v vodenju dimnikarskega 
okoliša. ^ 

Rok razpisa je 15 dni po objavi razpisa. j 

Osebni dohodek — kakor je določen v pravilniku o delitvi J 
osebnih dohodkov podjetja ' 

Interesenti morajo vložiti prošnje v roku 15 dni pri Občin- j 
skem ljudskem odboru Ptuj. Prošnji je treba priložiti kra-^ 
tek življenjepis, dokaz o strokovni izobrazbi in kolek v j 
znesku 50 din. i 

Komisija za razpis. ' 

Iz programa RTV Ljubljana 
M E O E L J A . 2 5 . N O V E M B R A : 

6.00—8.00 Dobro jutro! (pisan glasbeni 
Spored) — vmes ob 6.05—6.10 Poroči la 
in dnevni koledar; 6.30—6.35 Napotki za 
turiste; 7.00—7.15 Napoved časa. poro
čila, pregled tiska, vremenska napoved, 
objava dnevnega sporeda, radijski kole
dar in prireditve dneva; 7.40—7.45 Po
govor s poslušalci; 8.00 Mladinska radij
ska igra; 8.40 Prvi nastop dekliškega 
pevskega zbora R T \ Ljubljana p. v. Mira 
Koko la ; 9.00 Poroči la ; 9.05 Za l jubitel je 
simfonične glasbe; 10.00 Se pomnite, to
variši . . . ; 10.30 Pesmi o uporu in boiu; 
11.40 Nedeljska reportaža; 12.00 Poroči
la; 12.05 Naši poslušalci česti tajo in po
zdravl ja jo — I . ; 13.00 Napoved časa. po
ročila, vremenska napoved in objava 
dnevnega sporeda; 13.15 Obvestila in za
bavna glasba; 13.30 Za našo vas ; 14.00 
Poje Slovenski okte t : 14.15 Naši poslu
šalci česti tajo in pozdravljajo — I I . ; 
15 00 Napoved časa, poročila jn vremen
ska napoved; 15.15 Veseli ritmi; 15.30 
Tako igra Chopina Maurizio PoUini ; 16.00 
Humoreska tega tedna; 16.20 Ogrlica s 
popevkami in pri jetnim: melodi jami; 17.00 
Poroč.ila; 17.05 Intermezzo na hammond 
orglah; 17.10 Radijska igra; 18.30 
športna nedelja; 19.00 Obvesti la; 19.05 
Zvočne razglednice za 29. november; 
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 Izberite 
svojo me lod i jo ; 21.00 Umetnost verizma 
— V I I . oddaja; 20.00 Napoved časa. t>o-
Točila. vremenska napoved in oreeled 
sporeda za naslednji dan. 22.15 Skupni 
jugoslovanski program. Zabavni ^p«ambl': 
RTV Beograd; 23.00 Poroč i la . 23.05 

Skupni program j R T — Studio Ljublja
na. Milan .'^tibilj; Koncertna glasba za 
rog in orkester , L . M . Skerjanc; Peta 
simfonija; 24.00 Zadnja poročila in za
ključek oddaje. 

P O N E D E L J E K , 26. N O V E M B R A 
5.00—8.00 Dobro jutro 1 (pisan glas

beni spored) — .vmes ob 5.05—5.10 Po
ročila in dnevni koledar; 6.00—6.10 Na
poved časa. poroči la , pregled tiska, vre
menska napoved in obvest i la; 7.00—7.15 
Napoved časa. poročila, vremenska na
poved in radijski koledar: 8.00 Poroči la ; 
11.00 Pozor , nimaš prednosti! 12.00 Po
ročila; 12.05 Radijska kmečka univerza: 
12.15 Stevan Mokranjac: VI I . in X. Ru-
kovet ; 12.30 Izbrali smo za vas ; 13.00 
Napoved časa, poroči la , vremenska napo
ved, prireditve dneva in objava dnevne
ga sporeda; 13.15 Obvestila in zabavna 
glasba; 13.30 Ar i je iz romantičnih oper; 
14.00 Poroč i la ; 14.05 \ paviljonu za
bavnih melod i j ; 17.00 Poroči la ; 17.05 
Obdobja slovenskega samospeva; 17.40 
Od melodi je do melodi je ; 18 00 Poročila 
— aktualnosti doma in v svetu; 18.10 
Popevke in ritmi Latinske Amerike; 18.25 
Dr. Valens Vodušek: Rezi ja : neodkrit za
klad slovenske fo lk lore : 18.45 Radijska 
univerza; 19.00 Obvestila: 19.05 Zvočne 
razglednice za 29. november: 19.30 Ra
dijski koledar: 20.00—22.00 Skupni pro
gram IRT — Studio Beograd — vmes 
ob 20.24—21.00 Novo v znanosti: 22.00 
Napoved časa, poročila, vremenska na
poved in pregled sporeda za naslednji 

T O R E K , 2 7 . M 0 V E I 4 B R A 
5.00—8.00 Dobro jutro! (pisan glas

beni spored) — vmes ob 5.05—5.10 Po
ročila in dnevni koledar; 6.00—6.10 Na
poved časa. poročila, pregled tiska, vre
menska napoved in obvest i la ; 7.00—7.15 
Napoved časa, poročila, vremenska napo
ved in radijski koledar; 8.00 Poroči la ; 
11.00 Pozor, nimaš prednosti! 12.00 Po
roči la ; 12.05 Kmetijski nasveti ; 12.15 
Kvintet Niko Stritof s »Štir imi f a n t i « ; 
12.30 Pol ure v vedrem ritmu; 13.00 
Napoved časa. poročila, vremenska napo
ved, prireditve dneva in objava dnevne
ga sporeda; 13.15 Obvestila in zabavna 
glasba; 13.30 Iz pravlj ičnega sveta; 
14.00 Poroči la ; 17.00 Poroči la : 17.05 
Koncert po željah poslušalcev; 18.00 Po
ročila — aktualnosti doma in v svetu; 
18.10 Stoglavi virtuoz — 7. oddaja; 
18.45 S knjižnega trga; 19.00 Obvestila; 
19.05 Zvočne razglednice za 29. novem
ber; 19.30 Radijski dnevnik: 20.00 Za
bavni orkestri naših radijskih tK>stai; 
20.15 Radijska igra: 20.40 AUegro con 
passione iz Drugega godalnega kvarteta 
Bruna Bjelinskega (Radijski godalni kvar
t e t ) ; 20.50 Zabavne melodi ie z vaSimi 
ljubljenci: 21.28 Aleksander Glazunov: 
Simfonija št. 7; 22.00 Napoved časa. 
poročila, vremenska napoved in pregled 
sporeda za naslednji dan. 

S R E D A . 2 8 . N O V E M B R A 

5.00—8.00 Dobro iutro ' (msafl glas
beni spored) — vmes ob 5.05—5.10 Po
ročila in dnevni koledar; 6.00—6.10 Na

poved časa. poročila, pregled tiska, vre
menska napoved in obvest i la: 7.00—7.15 
Napoved časa, poročila, vremenska napo
ved in radijski koledar; 8.00 Poroč i la ; 
11.00 Pozor , ninvaš prednosti! 12.00 Po
roči la ; 12.06 Kmetijski nasveti; 12.15 
Partizanske pesmi in narodne melodi je ; 
12.30 Uverture in arije iz Mozartovih 
oper; 13.00 Napoved časa. poročila, vre
menska napoved, prireditve dneva in ob
java dnevnega sporeda; 13.15 Obvestila 
in zabavna glasba: 13.30 Zvočni mozaik; 
14.00 Poroč i la ; 17.00 Poroči la : 17.05 
Marjan Kozina: Simfonna; 18.00 Poro
čila — aktualnosti doma in v svetu; 
18.10 NaSi narodno zabavni ansambli; 
18.30 Zvone Zorko: Izvoz — vključeva
nje v mednarodno gospodarstvo (ret>or-
t aža ) ; 19.00 Obvestila; 19.05 Zvočne raz
glednice za praznik 29. november; 19.30 
Radijski dnevnik; 20.00 Spoznavajmo 
svet in domovino; 21.15—22.50 Risto 
Savin: Matija Oubec. opera v treh deja
njih — vmes ob 22.00—22.15 Napoved 
časa, poročila, vremenska napoved in 
pregled sporeda za naslednn dari. 

Č E T R T E K . 2 » . » » O V E W B R A 
6.00—7.00 Prazniku v pozdrav — 

vmes ob 6.05—6.10 Poroči la in dnevni 
koledar; 7.00 Napoved časa. poročila, 
vremenska napoved, pregled tiska in ob-
iava dnevnega sporeda; 7.15 Pozdravi za 
dan republike — vmes ob 7.30—7.35 
Radijsik koledar in prireditve dneva; 
8.00 .Mladinska radiiska igra: 11.oo Sil
vo ^fatelič; 11.30 Pol ure v poskočnem 
ritmu. 12.00 P o r o d a ; 12.05 Nove sklad

bice domačili v ižar jev ; 12.25 Z zabavno 
glasbo v praznično popoldne: 13.00 Na
poved časa, poročila, vremenska napo
ved in objava dnevnega sporeda; 13.15 
Obvestila in zabavna glasba; 13.30 Naši 
operni prvaki ; 14.10 Pogled z Ljubljan
skega gradu; 17.00 Poroči la ; 17.05 Naši 
narodiK) zabavni ansambli in vokalni so
listi pred mikrofonom; 18.00 Radijska 
i^ra; 18.52 Vedra medigra; 19.00 Obve
stila; 19.05 Zvočne razglednice za 
praznik 29. november; 19.30 Radijski 
dnevnik; 20.00 Koncert Akademskega 
pevskega zbora leta 1941. v okupirani 
LJubljani; 20.30 Majhen spektrum jugo
slovanske glasbe; 20.53 V narodnem to
nu; 21.15 Novi posnetki naših zaba\'njh 
ansamblov; 22.00 Napoved časa. poroči
la, vremenska napoved in pregled spo
reda za naslednji dan. 

P E T E K , S O . N O V E M B R A 

6.00—7.00 Prazmku v pozdrav — 
vmes ob 6.05—6.10 Poročila in dnevni 
koledar; 7.00 Napoved časa. poročila, 
vremenska napoved, pregled tiska in ob
java dnevnega sporeda: 7.15 Pozdravi za 
dan republike — vmes ob 7.30—7.35 
Radijski koledar in prireditve dneva; 
8.00 Aram Hačaturian: Oavane — ba
letna suita: 11.00 Pri dveh mladih slo
venskih skladateli ih; 11.15 Od Handla do 
Pendereckega; 11.25 Naš praznični ka-
le idoskop; 12.00 Poroči la ; 12.05 Igrajo 
pihalne godbe: 12.25 Portret v miniatu
ri: 12.45 S triom, kvintetom in pevci 
ansambla bratov Petrič iz Maribora. 
13.00 Napoved časa. poročila, vremen
ska napoved m objava dnevnega st>ore-
da: 13 15 Obvestila in zaba\-na glasba; 
13.30 5e poslednjič: pozdravi m čestit
ke za dan republike: 14.15 Simfonični 
plesi : 17.00 Poroči la : 17.05 Glasba iz 
Tal i i inega hrama: 18 ,no l i r i k a humsm?-
ma, 18.40 Ludwig van Beethoven; So

nata. Pianist Rtidolf Firkušnv: 19.00 Olv 
vest i la ; 19.05 Glasbene razglednice ; 
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 Naši na
grajenci s tekmovanja mladih jugoslo
vanskih umetnikov v Beogradu; 21.00 
Kitara in o rg l i ce ; 21.15 Oddaia o moriu 
in pomorščakih; 22.00 Napoved časa. po
ročila, vremenska napoved in pregled 
sporeda za naslednji dan. 

S O B O T A , 1. D E C E M B R A 

5 .00—8.00 Dobro jutro! (pisan glas
beni spored) — vmes ob 5.05—5.10 Po
ročila in dnevni koledar: 6.00—6.10 Na
poved časa, poročila, pregled tiska, vre
menska napoved in obvest i la ; 6.30—6.35 
Napotki za turiste; 7.00—7.15 Napoved 
časa. poročila, vremenska napoved in 
radijski koledar; 8.00 Poroči la ; 11.00 
Pozor , nimaš prednosti! 12.00 Poroč i la ; 
12.05 Radijska kmečka univerza; 12.15 
Trije ruski ljudski plesi : 12.30 Koncert
ne drobtine; 13.00 Napoved časa. poro
čila, vremenska napoved, pr i redi tve dne
va in objava dnevnega sporeda: 13.15 
Obvestila in zabavna glasba: 13.30 Za 
vsakogar nekaj; 14.00 Potoč i la : 14.05 
Iz baleta .^Trnjulčica« Petra Iljiča Caj-
kovskega; 14.35 Naši poslušalci česti
tajo in pozdrav l ja lo : 17.00 Poroči la ; 
17.05 Gremo v kino: 17.50 Glasbena 
medigra; 18.00 Poroči la — aktualnosti 
doma in v svetu: 18.10 Plesni ansambli 
RT\ ' Ljubljana: 18.25 \ e s e l e domače 
popevke; 18.45 Okno v sve t : 19.00 Ob
vest i la: 19.05 Glasbene razglednice : 
19.30 Ra"dijski dnevnik: 20.00 Novo • 
s tudi« 14; 20.20 Branko Čopič: Doživ
ljaji Nikolet ine BursaCa — I I . : 21.00 
Za konec tedna — nles 22.oo Napoved 
časa. poročila, vremenska napoved ia 
preled sporeda za naslednii dan: 22 15 
Oddaja za naše izsei ience- 23.00 Poro
čila. '^05 Za ples in rarvedrCo 24.00 
Zadnja poročila in zaključek oddaje. 
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